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Ако мнозинството в парламента не я подкрепи, връщаме
веднага мандата, заяви лидерът на партията Корнелия Нинова
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ътностроителният бранш у нас е
особена порода - не си оставя мага-
рето в калта. И понеже има пари за
протести, често постига целите си. С
една дума - служи успешно на онези,
които му дават поръчките. Босовете
в пътното строителство днес нервно
чакат решения за разплащанията и
имат пряк интерес да калят и без това
разклатения политически терен. В
интересен от политическа гледна
точка момент.

Немалка част от пътно-строител-
ния бранш, който сега протестира,
бе отгледан от държавата на Бори-
сов. В която официално разписаният
бюджет за пътни ремонти беше око-
ло 400 млн. лв. годишно, но в края на
всяка година към строителните фир-
ми политаха “скромните” 1,5 млрд.
лв. Неотдавна един доклад пое към
прокуратурата, вероятно всуе, имай-
ки предвид кой я ръководи. Доклад за
2,5 млрд. лв. незаконни строежи,
маскирани като “текущ ремонт”.

КНСБ излезе вчера с декларация
в подкрепа на строителния бранш,
който ще блокира 20 ключови шосе-
та (стр. 5). “От неразплатените бли-
зо 720 млн. лв. за извършени строи-
телно-монтажни дейности около 100
млн. са дължими средства за заплати
на работещите в засегнатите строи-
телни фирми”, пише синдикатът. А
разликата къде е?!

Защо строителите не потърсят
парите си от чорбаджиите си, които
печелеха поръчка след поръчка и
получаваха огромни пари по време-
то на Борисов? Там са техните пари.

Èçïèòàí
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Мая ЙОВАНОВСКА

Търсим консенсус в пар-
ламента за програмата за уп-
равление със срок юли-декем-
ври 2022 г., заяви лидерът на
БСП Корнелия Нинова след
заседанието на НС на парти-
ята. В нея са включени пред-
ложенията на ПП, БСП, ДБ
и ИТН, уточни тя.

“Ако програмата получи
мнозинство от повече от 121
депутати, ще предложим
Асен Василев за премиер.

Ако не получим подкрепа,
връщаме веднага мандата”,
поясни Нинова.

“Внасяме и проект за
удължаване работата на пар-
ламента, за да се приеме ан-
тикоруционното законода-
телство и да се избере нов
шеф на КЕВР”, подчерта Ни-
нова. “Програмата влиза като
проект за решение на НС с
очакване да бъде подкрепена
от мнозинството. Тя ще бъде

гледана като точка първа в
четвъртък”, обяви Нинова.

“Водихме преговори за
съставяне на правителство
абсолютно честно, водени
единствено от желанието за
стабилност на България и
спокойствие на хората. Из-
работихме програма, ориен-
тирана към борбата с коруп-
цията, избор на КПКОНПИ
и на Бойко Рашков за неин
председател. Предвидили сме

Държавите от ЕС, включително България, се съгласиха за добро-
волно намаляване с 15% на потреблението на газ от 1 август до края
на март 2023 г. Предложението не бе подкрепено само от Унгария.
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Папа Франциск получи традиционно украшение с пера на индианските племена по време
на посещението му в Канада. Той поднесе извиненията на Католическата църква заради
ролята й в асимилацията на местните жители през XIX век
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подкрепа на семействата и
домакинствата в тежките ме-
сеци, които ни чакат.

Четвъртата част са зако-
ните, необходими за Плана за
възстановяване и устойчи-
вост”, посочи Нинова.

Решението е прието от
Националния съвет на парти-
ята с 96 гласа “за”, 15 “про-
тив” и 2 “въздържали се”.
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НС НА БСП:
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Íèíîâà ðàçïîðåäè ïðîâåðêè
çà ïðîäàæáàòà íà ðàéñêè ãàç
„БСП за България” внася законодателни промени
за забрана на търговията с опасното вещество

Комисията за защита на потреби-
телите (КЗП)започва денонощни маси-
рани проверки по магазини, заведения,
барове и в социалните мрежи за про-
дажба на райски газ, обяви вицепреми-
ерът и министър на икономиката и
индустрията в оставка и лидер на БСП
Корнелия Нинова. Тя е разпоредила да
се издава акт за временна забрана за
продажбата на опасното вещество, тъй
като към момента няма закон, който
да пази децата от употребата му. Гло-
ба от 25 хил. лв. грози нарушителите,
ако не спазят разпоредбите на КЗП,
предупреди Нинова.

Лидерът на БСП заяви, че парла-
ментарната група на левицата ще вне-
се в НС промени в Закона за закрила

Минималната запла-
та да се определя по ав-
томатичен механизъм,
който предвижда тя да е
равна на 50% от сред-
ната, предложи пред со-
циалните партньори со-
циалният министър в
оставка Георги Гьоков.
По думите му предло-
жението е основано на
проекта на Европейска-
та директива минимал-
ната заплата да бъде
равна на 50% от сред-
ната и на 60% от меди-
анната заплата.

Според Гьоков обще-
ството трябва да усети,
че минималната работна
заплата се определя
адекватно и справедли-
во. Той е на мнение, че
такъв механизъм е необ-
ходим, за да има предви-

на детето, които ще забранят продаж-
бата на райски газ, както е забранена
и продажбата на цигари и алкохол за
деца под 18-годишна възраст.

Децата ни са изправени пред ог-
ромна опасност, защото разпростра-
нението на райския газ взема застра-
шителни размери, подчерта Нинова.
Тя призова родителите да бъдат
съпричастни. “Няма никакво съмне-
ние, че някой печели много пари на
гърба на живота и здравето на деца-
та. Тук компромиси не трябва да има,
защото става дума за детския живот”,
коментира тя.

Корнелия Нинова представи доклад
на Дирекция “Обществено здраве и
здравен риск”, отдел “Токсикология” в

здравното министрество, в който се
посочва, че веществото е изключител-
но опасно, може да предизвика оток
на мозъка, в някой случай и смърт,
задушаване, води до безплодие, както
и до други здравословни проблеми.

Нинова съобщи, че на 15 май е
имало заседание на Националния
съвет по наркотични вещества. Уча-
стниците в него, след като са устано-
вили опасността от това вещество, са
решили, че тепърва трябва да правят
анализ за необходимостта от предпри-
емане на нормативни изменения на за-
конодателната рамка. Не се знае кол-
ко време ще върви този анализ, отбе-
ляза Нинова и определи това като
чиновническо безхаберие.

Употребата на райския газ може да
увреди децата и да доведе дори до
смърт, предупреди по-рано директорът
на Психиатричната болница “Св. Иван
Рилски” д-р Цветеслава Гълъбова. По
думите й преди 10 години в психиат-
ричната болница са приемали по 10-
15 души годишно с психоза от нарко-
тици, а сега са по 5-6 на седмица.

Омбудсманът Диана Ковачева се-
зира в понеделник министъра на здра-
веопазването в оставка проф. Асена
Сербезова, председателя на Комисия-
та по здравеопазване в Народното
събрание доц. Антон Тонев и предсе-
дателя на Комисията за защита на по-
требителите Иван Френкев за множе-
ство жалби от родители и граждански
организации, в които сигнализират за
масовото разпространение и употре-
ба на райски газ от непълнолетни.

Коментар на стр. 8

ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

Действия от спешен порядък, насочени към осигуряването на
сензори за постоянен мониторинг на кръвната захар на всички
деца с диабет тип 1 у нас, бяха начертани на среща при преми-
ера Кирил Петков. В нея участваха социалният министър Георги
Гьоков, управителят на здравната каса проф. Петко Салчев, пред-
седателят на сдружение “Култура без граници” Росица Пандова.
По време на разговора бе дискутиран въпросът за разширяване
обхвата на пациентите до 18 г. с диабет тип 1 чрез разкриването
на нови специализирани комисии. В момента те функционират
в големите университетски болници. По данни на здравната каса
около 4000 са децата у нас с това заболяване, а до момента само
332 от тях са заявили и получили платените от НЗОК сензори.
По инициатива на касата ще се проведе среща с научните дру-
жества по ендокринология и Българския лекарски съюз за пости-
гане на консенсус за осигуряването на глюкозните сензори.

Ìèíèìàëíàòà
ðàáîòíà çàïëàòà
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çà äåöà ñ äèàáåò òèï 1Административният съд в

София-град е отказал да раз-
пореди на ДАНС да предо-
стави списъка с имена на по-
литици и магистрати с имо-
ти в чужбина, съобщиха от
“Антикорупционен фонд”
(АКФ). Организацията заве-
де дело по Закона за достъп
до обществена информация,
след като в началото на го-
дината агенцията не даде
данни за въпросните лица.

Списъкът е съставен по
времето на бившия главен
прокурор Сотир Цацаров
през 2019 г. Тогава служби-
те имат данни, че 38 души

È ñúäúò ñêðè ñïèñúêà ñ ïîëèòèöè
è ìàãèñòðàòè ñ èìîòè â ÷óæáèíà

на високи длъжности не са
декларирали имуществото
си зад граница по съответ-
ния ред. Според Цацаров
обаче това е само оператив-
на информация, на базата на
която не може да се образу-
ва разследване.

През лятото на миналата
година вътрешният министър
Бойко Рашков започна да
споменава списъка и да пита
какво се случва.

Говорителят на главния
прокурор Сийка Милева ко-
ментира, че действията му
били “пример за хибридна
пропаганда чрез разпростра-

нение на “фалшиви новини”.
По-късно прокуратурата пус-
на съобщение, от което стана
ясно, че хората от списъка са
проверени и е било устано-
вено, че са декларирали иму-
ществото си и не са открити
нарушения. В него бяха спо-
менати само длъжностите им
- 17 съдии, 5 прокурори, 5
следователи, 2 депутати, зам.-
министри, председатели на
общински съвети, кмет и 4
зам.-кметове. Тогава от
ДАНС се оправдаха, че име-
ната са част от прокурорска
проверка и не може да се раз-
гласяват.

Зам.-председателят
на БСП и председател
на парламентарната Ко-
мисия по отбрана и си-
гурност Атанас Зафи-

Àòàíàñ Çàôèðîâ ïîñåòè ùàáà
íà Ñòàáèëèçèðàùèòå ñèëè â Êîñîâî

димост и за работодате-
лите, и за синдикатите.

Гьоков припомни, че
в Коалиционното спора-
зумение за съвместно
управление е заложено
разработването и при-
емането на механизъм
за определяне на мини-
малното трудово възна-
граждение. Това ще
създаде предпоставки за
намаляване на неравен-
ствата и бедността сред
работещите, подчерта
министърът.

Предстои работода-
тели и синдикати да
представят в МТСП
становища по предложе-
ните варианти. След
анализ от експертите на
МТСП страните ще дис-
кутират отново предло-
жението.

ров, зам.-председателят
на ПГ “БСП за Бълга-
рия” Филип Попов и
извънредният и пълно-
мощен посланик на

България в Косово Хри-
сто Гуджев посетиха
щаба на Стабилизира-
щите сили в Косово.

Официалната делега-

ция бе посрещната от
командира на КФОР
ген.-майор Ференц Кая-
ри и от националния
командир на континген-
та подп. Коста Делев.
Генерал-майор Каяри
изрази благодарност и
даде висока оценка на
постигнатото от българ-
ския военен контингент
в операцията.

Атанас Зафиров под-
черта, че ще продължи
подкрепата и подпомага-
нето на мисията на Ста-
билизиращите сили в
Косово.

Работното посеще-
ние продължи със среща
на официалните лица с
българските военнослу-
жещи. На нея Зафиров
изказа благодарност към
личния състав и изтъкна,
че за професионализма
на българските военно-
служещи свидетелстват
споделените високи
оценки от командира на
КФОР.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Писателят
Александър Андреев за ИТН

БЪЛГАРСКА СОЦИАЛИСТИЧЕСКА ПАРТИЯ
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ

ПРОГРАМА НА НАЦИОНАЛНИЯ СЪБОР
НА БСП „БУЗЛУДЖА‘ 2022”

ПОСВЕТЕН НА
Празника на Българската социалистическа партия - 2 август

131-ата годишнина на организираното социалистическо
движение в България и провеждането на Бузлуджанския

учредителен конгрес на БСДП.

ВРЕМЕ НА ПРОВЕЖДАНЕТО
- 30 юли 2022 г. (29 - 31 юли 2022 г.)

29 ЮЛИ 2022 г., ПЕТЪК

- 15.00 - 16.30  ч.  - СТАРА ЗАГОРА, заседателна зала на Хотел „Верея”
Конференция и флашмоб на Младежкото обединение в БСП.

- 18.00 - 19.00 ч. - ПАМЕТНИК НА СВОБОДАТА НА ВРЪХ „ШИПКА”
Ритуал за поднасяне на венци и цветя в чест на боевете при Шипка по

време на Руско-турската война (1877-1878) и на 144-та годишнина от Ос-
вобождението на България.

30 ЮЛИ 2022 г., СЪБОТА

-10.30 - 11.00 ч.
ИСТОРИЧЕСКА ПОЛЯНА
Поднасяне на венци и цветя на паметника на Хаджи Димитър, на ба-

релефа на основоположниците на партията и на паметника на партизаните
от Габровско-Севлиевския отряд;

- 10.30 - 11.30 ч.
СЦЕНА НА ИСТОРИЧЕСКАТА ПОЛЯНА
ПЪРВА ЧАСТ НА ХУДОЖЕСТВЕНАТА ПРОГРАМА
(с участието на Миро, Владо Димов, Цветан Бонев)

- 11.30 - 12.30 - НАЦИОНАЛЕН ПОЛИТИЧЕСКИ МИТИНГ

- 12.35 - 14.00 - ВТОРА ЧАСТ НА ХУДОЖЕСТВЕНАТА ПРОГРАМА
(с участието на Виво Монтана и Лилия Андонова)

Ако не получим подкрепа, връщаме мандата, заяви Корнелия Нинова

БСП ще търси мнозинство
в НС за законодателна програ-
ма от 79 приоритета с хори-
зонт от 6 месеца и списък с
важните закони, които трябва
да бъдат приети, за да старти-
ра Планът за устойчивост и
развитие. Ако социалистите
получат подкрепа, ще внесат
предложение за номинацията
на Асен Василев за премиер.
Ако не получи подкрепа, БСП
връща мандата. Освен това де-
путатите от левицата ще вне-
сат проект за удължаване ра-
ботата на парламента с една
седмица, за да се избере нов

шеф на КЕВР. Това решиха
членовете на Националния
съвет на партията с 96 гласа
“за”, 15 “против” и двама
“въздържали се”.

Това е нетрадиционно пред-
ложение, но сме длъжни да га-
рантираме социална и енергий-
на сигурност на хората и на
държавата, обясни вицепреми-
ерът и министър на икономи-
ката и индустрията в оставка и
лидер на БСП Корнелия Нино-
ва. По думите й това е прин-
ципно, отговорно и чисто, няма
задкулисие, има само институ-
ционалност, всичко се разигра-
ва пред очите на хората, в На-
родното събрание и зависи от
отговорността на народните
представители.

В началото на пленума Ни-
нова припомни, че в Конститу-
цията не е записан срок, в кой-
то третият мандат трябва да
бъде изпълнен или върнат. Тя
разказа хронологията на прего-
ворите за съставяне на прави-
телство. Нинова обясни, че раз-
говорите са били разделени на
две части - изготвяне на управ-
ленска програма и избор на
персонален състав на Минис-
терския съвет.

“Когато получихме манда-
та да съставим кабинет, пред-
ложихме на ПП да отворим
програмата, която изготвихме
при техния мандат, за нови
предложения. От ИТН се яви-
ха на преговорите и направи-
ха около десет искания. Те

бяха включени в новата про-
грама заедно с предложенията
на независимите депутати”,
обясни Нинова. Според нея
препъникамък в разговорите е
бил антикорупционният закон,
но в крайна сметка той е бил
приет на първо четене в прав-
ната комисия.

“Срещнахме съпротива от
ИТН за избора на Бойко Раш-
ков за шеф на КПКОНПИ. В
крайна сметка в програмата
беше записано, че той ще бъде
номиниран и подкрепен”, каза
Нинова. Тя изрази загриже-
ност, че КЕВР е останала без
председател. За страната, за
хората и за икономиката е опас-
но да останем без цена на газа,
поясни Нинова. По този повод

ПП, БСП, ДБ и ИТН са се обе-
динили около разбирането, че
до 12 август НС трябва да при-
еме нова процедура за избора.

След изтеклия запис от засе-
данието на ПГ на ДБ и оттегля-
нето на Слави Трифонов от
разговорите, решихме да пре-
кратим преговорите за ново
правителство с ИТН, припом-
ни Нинова.

По-късно стана ясно, че за-
конодателната програма на пар-
ламента за периода юли-декем-
ври 2022 г. вече е внесена в
парламента и е включена в
дневния му ред за тази седми-
ца. Вносители на проекта са
председателят на ПГ “БСП за
България” Георги Свиленски и
група депутати.

ÁÑÏ òúðñè ìíîçèíñòâî â ÍÑ
çà çàêîíîäàòåëíàòà ïðîãðàìà
ÁÑÏ òúðñè ìíîçèíñòâî â ÍÑ
çà çàêîíîäàòåëíàòà ïðîãðàìà
ÁÑÏ òúðñè ìíîçèíñòâî â ÍÑ
çà çàêîíîäàòåëíàòà ïðîãðàìà
ÁÑÏ òúðñè ìíîçèíñòâî â ÍÑ
çà çàêîíîäàòåëíàòà ïðîãðàìà
ÁÑÏ òúðñè ìíîçèíñòâî â ÍÑ
çà çàêîíîäàòåëíàòà ïðîãðàìà

Юлия КУЛИНСКА
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Âúçîáíîâÿâàò
äåëîòî çà Ëàðãîòî
То трябва да бъде предадено на Европейската
прокуратура, ръководена от Лаура Кьовеши

Делото за столичното Ларго ще
бъде възобновено. Апелативната спец-
прокуратура отмени отказа да се обра-
зува наказателно производство за ре-
монта на столичното Ларго и скандала
“Ало, Банов съм”, съобщи “Медиапул”.
Постановлението е на прокурор Еми-
лия Пашалиева от 19 юли. Тя обявява,
че долустоящата прокуратура е отказа-
ла да се съобрази с препоръките и до-
клада на Европейската служба за борба
с измамите (ОЛАФ).

“Спецпрокуратурата на два пъти
отказа да образува досъдебно производ-
ство по този случай, въпреки че получи
указания от върховната прокуратура, с
които не се е съобразила”, пише в по-
становлението. Отказите за образуване
на наказателно преследване са обжалва-
ни от лидера на БСП Корнелия Нинова.
След образуването на досъдебното про-
изводство делото трябва да бъде преда-
дено на Европейската прокуратура,
ръководена от Лаура Кьовеши.

Преди година стана ясно, че Евро-
пейската комисия не признава над 50%
от изхарчените 15,8 млн. лв. евросред-
ства за ремонта на Ларгото в София.
Нередностите по проекта “Античен кул-
турно-комуникационен комплекс “Сер-
дика” са установени след разследване на
ОЛАФ. Европейската служба установя-
ва, че финансовият ефект върху бюдже-
та на ЕС вследствие на потенциалните
злоупотреби е над 4,3 млн. евро без ДДС.

Тогава служебният министър на

културата Велислав Минеков разказа,
че ОЛАФ препоръчва да се търси отго-
ворност от трима министри от предиш-
ното управление и един кмет. Не е ясно
защо българската прокуратура е
продължила да разследва Ларгото по-
вече от година след създаването на
Европейската прокуратура, която има
юрисдикция и компетентност да раз-
следва злоупотреби с еврофондове на
територията на България.

По последни данни на МРРБ целият
проект е на стойност 15,8 млн. лв., а
получател на средствата за изпълнение-
то му е Министерството на културата.

ДУМА припомня, че изграждането
на Ларгото се случи основно под над-
зора на министър Вежди Рашидов, но
през 2019 г. избухна скандал около
запис на наследника му Боил Банов.
Бяха изнесени записи, от които става
ясно как Банов дава инструкции да се
оформят документи, за да не дължат
изпълнителите на ремонта неустойка.
Прокуратурата се зае с проверка. От
нея обаче нищо не се получи, защото
държавното обвинение обяви, че не
било сигурно дали предоставените
записи не са били манипулирани.

Около 150 000 жълти па-
вета ще бъдат извадени, по-
чистени и пренаредени в
центъра на София, съобщи
инж. Ангел Джоргов, заме-
стник-кмет по строителство-
то на столицата. Заради това
площадът пред Народното

Ïðåíàðåæäàò 150 000 æúëòè ïàâåòà â öåíòúðà íà Ñîôèÿ
събрание бе затворен за
движение на автомобили ден
по-рано.

Преди паветата да бъдат
поставени, ще се положи нова
основа. Ремонтът включва
също подмяна на плочките по
тротоарите и осветлението в

района. Ще се извършат и ка-
нализационни дейности, ще
се облагородят и зелените
площи. “Има доста счупени
павета, но ние разполагаме с
немалко количества на склад.
Надявам се, че за следващите
няколко години сме обезпе-

чени. А след това трябва да
се види някакъв начин паве-
тата да се произвеждат”,
обясни зам.-кметът.

Жълтите паветата са част
от културното наследство на
града. Те са произведени в
някогашната Австро-Унга-

рия. Очаква се ремонтните
дейности да продължат до
есента. Ремонт има и по па-
вираната улица “Московска”,
която от септември ще бъде
изцяло пешеходна в участъка
от паметника “Васил Левски”
до ул. “Г. С. Раковски”.

Русе организира фестивал на торта “Гараш”. Празникът е в
рамките на програма “Туризъм” и ще се състои на 17 септември,
а от администрацията очакват съпътстващите събития да напра-
вят града предпочитано място за посещение през есенния месец.

“Фестивалът се организира за първи път и желанието на общи-
ната е той да се превърне в ежегодно събитие, част от годишния
културен календар на страната”, заяви зам.-кметът Златомира Сте-
фанова. В събитието ще се включат производителите на сладкарски
изделия в Русе, които ще приготвят торти по оригинална рецепта,
както и нетрадиционни, съвременни и здравословни интерпрета-
ции. Известни майстори на сладкарското изкуство ще допълнят
фестивала със свой прочит на десерта, както и с демонстрации на
живо, където всеки желаещ ще може да опита тортите.

Русенските търговци, предлагащи оригинална торта “Гараш”,
ще получат специален стикер, който ще бъде залепен на видно
място в самите заведения.

По време на празника на торта “Гараш” ще се проведе и
добилият голяма популярност 2-дневен Международен фести-
вал “Живи статуи”. От 15 до 18 септември той ще събере
артисти от цяла Европа.

Ðóñå ïðàâè ôåñòèâàë
íà òîðòà „Ãàðàø”

Поредна акция срещу неправомерно самонаста-
нили се частни лица върху общински имот предприе
администрацията на район “Изгрев” в София. Ней-
ни служители разчистиха имот в жк “Дианабад”.
Мястото никога не е отдавано под наем от община-
та, но неизвестни лица самоволно са оградили имо-
та, построили са бараки, включени незаконно към
електрозахранването, и отглеждат плодове и зелен-
чуци. Самонастанилите се създават и проблеми на
живеещите в района.

Мястото ще бъде облагородено и ще може свобод-
но да се ползва от гражданите. Това е поредният имот,
който общината си връща през последните две години.

Преди дни се наложи ръководството на “Изгрев”
да извика полиция, за да се справи с нагъл измамник,
който незаконно събира паркинг такси от автомоби-
ли в друг общински имот. Място между бул. “Дра-
ган Цанков” и ул. “Лъчезар Станчев” е било незако-
нен паркинг години наред, но вече е предоставено за
свободно ползване от шофьорите. Отскоро обаче на
мястото започнал да спира стар кемпер, собстве-
никът му се представял за разпоредител от админи-
страцията на района на платен и охраняван паркинг
и събирал такси.

Ðàéîí „Èçãðåâ” èçãîíè ñàìîíàñòàíèëè ñå îò îáùèíñêè èìîò

Основните заплати на над-
зирателите и съдебните охра-
нители се повишават с 300 лв.
от 1 юли, като в тази сума са
включени допълнителните
възнаграждения и внасяните от
работодателя осигуровки,
съобщиха от Министерството
на правосъдието. Увеличение-
то струва близо 11 млн. лв. на
бюджета и от него ще се
възползват 6093 служители.

Надзиратели и съдебни ох-
ранители обявиха, че днес за-
почват регионални протести, а
за събота планират голям про-
тест в София. Те обвиняват МП,
че не е изпълнило ангажимента

МИНИСТЕРСТВО НА ПРАВОСЪДИЕТО:

Çàïëàòèòå íà íàäçèðàòåëèòå
ñå ïîâèøàâàò ñ 300 ëâ. îò 1 þëè

за увеличение на заплатите в
сектора с по 300 лева от 1 юли,
а само със 125.

От ведомството са направи-
ли разбивка на увеличението. От
него става ясно, че основите за-
плати се увеличават със 125 лв.,
но към тях се прибавят допълни-
телни възнаграждения за клас
прослужено време - средно 35%
или около 43,75 лв., парите за
извънреден труд, работа на офи-
циални празници и обезщетения
по 4 лв., или служителите ще по-
лучат общо 172 лв. Към тях се
добавят разходи за социално-
осигурителни плащания за смет-
ка на работодател - от 74% или
127,25 лв. Крайният размер на
увеличението става 300 лв., уточ-
няват от министерството.



ИКОНОМИКА
СРЯДА

27 ЮЛИ 5
2022

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g

Въпреки войната и огра-
ниченията има огромен ръст
на руските туристи у нас,
съобщи министърът по туриз-
ма в оставка Христо Прода-
нов. “Общо за януари-май
2022 г. са отчетени 33 584
посещения на руски туристи
с нощувка в място за наста-
няване, собствен имот и др.
Увеличението на броя на ру-
ските туристи, посетили
България, за първите пет ме-
сеца на тази година в сравне-
ние със същия период на
2021 г. е 3,9 пъти”, казва

МИНИСТЪР ПРОДАНОВ:

Âúïðåêè âîéíàòà èìà îãðîìåí
ðúñò íà ðóñêèòå òóðèñòè
Консулската ни служба в Москва
продължава да издава визи
без ограничения

Христо Проданов

Проданов, цитиран от
БГНЕС.

От Министерството на ту-
ризма заявяват, че временно са
прекратени всички планирани
информационни дейности и
рекламната кампанията на
България като туристическо
направление на руския пазар.
Българският аташе по туризма
не участва в никакви официал-
ни туристически събития на
територията на Русия. В също-
то време Консулската служба
към нашето посолство в Моск-
ва продължава да издава тури-

стически визи на руски граж-
дани в нормален режим без
ограничения.

“Въпреки липсата на пре-
ки полети между Русия и
България руските граждани,

включително туристите, пъту-
ват до българските морски
курорти с прекачване основ-
но през Истанбул и Ереван.
Никой от руските туропера-
тори не е заявил намерение за
затваря България като турис-
тическо направление, всички
са в готовност да продължат
работата и да се адаптират
към новите условия”, заявява
министър Проданов.

В новите условия се пра-
вят опити за засилването на
България на туристическите
пазари в някои източноевро-
пейски и централноазиатски
страни, сред които Армения,
Азербайджан, Казахстан, Уз-
бекистан, Молдова и Беларус,
заявяват от Министерството
на туризма.

От днес пътнострои-
телните фирми започват
безсрочен национален
протест с ежедневни де-
монстрации пред Народ-
ното събрание, както и
блокиране на 20 ключо-
ви пътни отсечки. На
пресконференция пред-
седателят на Браншова
камара “Пътища” Сте-
фан Чайков представи
основните искания на
бранша - в оставащия си
живот парламентът да
премахне крайния срок
30 септември, когато из-
тичат подписаните
допълнителни споразу-
мения към договорите
след гласуването на де-
путатите да платят по-
ловината от дължимите
към бранша средства, а
останалите 50% - след
проверка на специална
междуведомствена ко-
мисия. Освен това те
искат да се върнат пра-
вомощията за взимане
на решения по такива
казуси от Народното
събрание на Министер-
ския съвет, каквато бе
практиката в годините
назад.

“Ако това не се про-
мени, от 30 септември
България ще се окаже
единствената държава в
ЕС, която няма да има
поддръжка на пътища.
Това ще рефлектира и на
зимното поддържане, ще
доведе и до лихвени не-
устойки”, каза Чайков.
Към момента държавата
не е изплатила на секто-
ра около 720 млн. лв.,
каза той. Друго основно
искане на бранша е да

Ïúòíèòå ñòðîèòåëè áëîêèðàò
20 êëþ÷îâè îòñå÷êè

Ще се разплатим само с изрядните пътищари,
заяви шефът на регионалната комисия
Настимир Ананиев

Търговци на електро-
енергия поискаха от
държавата да извърши
към тях частично авансо-
во плащане на предвиде-
ните компенсации за
сметките на ток за фир-
мите. Те настояват да
разполагат с налични
средства за покриване на
разликите, вместо както
досега да се налага със
собствени пари да ги по-
криват и да чакат после
бюджетните преводи.
Това е поставило много
от търговците на ток в
ликвидна криза, като не-
достигът на финанси за-
страшава оперативната и
лицензионната дейност на
тези дружества. Това пи-
шат от Асоциация Сво-
боден енергиен пазар
(АСЕП) до премиера в
оставка Кирил Петков,
енергийния министър
Александър Николов, фи-
нансовия Асен Василев и

Òúðãîâöè íà òîê èñêàò
àâàíñè îò äúðæàâàòà
çà ïîìîùòà çà áèçíåñà

шефовете на Фонд “Си-
гурност на електроенер-
гийната система” (ФСЕС)
Диан Червенкондев и на
“Електроенергийния сис-
темен оператор” (ЕСО)
Ангелин Цачев.

Поводът за писмото,
разпространено до ме-
диите, е въведеният от 1
юли до края на 2022 г.
механизъм за компенси-

ране на цените на елек-
трическа енергия 100%
над базовата цена от
250 лв./МВтч. Дни пре-
ди фактурирането на
юлските сметки обаче не
е ясно как ще бъде адми-
нистрирана помощта, ще
се запази ли досегашна-
та роля на търговците
като посредник при из-
плащането.

Над 31 милиарда
лева са кредитите на до-
макинствата в края на
юни, сочи статистиката
на БНБ. Спрямо същия
месец на миналата годи-
на те се увеличават с
14,7 на сто. Повече от
половината от тях са
жилищни, където е и
сегментът с най-серио-
зен годишен ръст. Оста-
налата част са потреби-

Íàä 31 ìëðä. ëåâà ñà êðåäèòèòå
íà äîìàêèíñòâàòà

телски, където също се
запазва тенденцията на
покачване, и т.нар.
“други кредити”, където
има намаление.

В края на миналия
месец жилищните креди-
ти са 15,150 млрд. лв. и
нарастват на годишна
база с 18,2%, докато през
май годишното увеличе-
ние беше 18,3%. Потре-
бителските кредити

възлизат на 14,388 млрд.
лв. и за една година се
увеличават с 13% (12,3%
годишно повишение през
май тази година).

Депозитите на дома-
кинствата надхвърлят
67 милиарда лева и
също бележат ръст на
годишна база с 6%
спрямо същия месец на
2021 г. (6,2% годишен
ръст през май).

бъдат индексирани дого-
ворите съобразно теку-
щите цени на материа-
лите, повишили се зна-
чително в последните
месеци.

Трябва много ясно да
заявим на пътните фир-
ми, че ще се разплатим
само към тези, които са
изрядни към държавата.
Тези, които са проблем-
ни, трябва ДНСК и
АДФИ да излязат със
становище за всеки про-
ект. Това каза председа-
телят на Комисията по
регионална политика и
депутат от “Продължа-
ваме промяната” Насти-
мир Ананиев пред жур-
налисти във връзка с
протестната готовност
на пътните строители.

От думите му стана
ясно, че 21% от тези
фирми са изрядни. “Ис-
кат да се продължат и

договорите на текущите
фирми. Всъщност мисля,
че това е целта. Регио-
налното министерство
се провали в опита си да
направи обществени
поръчки. Тези поръчки,
които бяха пуснати, сега
са прекратени. Оказва
се, че държавата е залож-
ник на обстоятелства и
едва ли не трябва да на-
пише празен чек на
пътните фирми. Искам
да има решение, което да
дава гаранции, че ще има
поддръжка, но и самите
фирми трябва да призна-
ят наследството на ГЕРБ
и какво се случваше по
времето на ГЕРБ. Цяла-
та тази каша трябва да я
решим заедно, а не да
заплашват с протести
непрекъснато, вместо да
посочат какво се случва-
ше преди няколко годи-
ни”, допълни Ананиев.
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По договор газът за топло-
фикациите за предстоящия
отоплителен сезон е подсигу-
рен. Това заяви пред БНТ пред-
седателят на Асоциацията на
топлофикационните дружества
инж. Кремен Георгиев. По ду-
мите му, ако има увеличение на
цените на услугите на топло-
фикационните дружества, то
няма да е преди отоплителния
сезон, а около Нова година,
като това зависи от ценовите
условия в България и Европа.

Георгиев напомни, че в
страната ни вече има над 40
търговци на природен газ, ос-
вен “Булгаргаз”, така че, “ако
всеки някъде нещо е намерил,
газът би трябвало да стигне за

КРЕМЕН ГЕОРГИЕВ:

Ïî äîãîâîð ãàçúò
çà òîïëîôèêàöèèòå
å ïîäñèãóðåí
Идеята за намаляване на потреблението
е несъстоятелна, посочи председателят
на Асоциацията на топлофикационните дружества

всички”. Той смята, че времето
за осигуряване на синьо гори-
во и нагнетяване на газ в “Чи-
рен” е достатъчно, но въпросът
е цената на доставките.

Георгиев коментира също,
че много от европейските
държави са се противопоста-
вили на идеята на ЕК за нама-
ляване на потреблението на
природен газ. “В доста голяма
степен тя е несъстоятелна.
Технологията, по която се раз-
пространява централизирано
топлоподаване, не позволява
нещо да се регулира централ-
но. Всяка една топлофикация
трябва да подава толкова топ-
линна енергия, във вид на топ-
лоносител, колкото поемат

абонатите, регулирането се
извършва от абонатите”, посо-
чи Георгиев. Той обясни, че за
да се получи 15% икономия на

газ, всички абонати трябва да
намалят с толкова потреблени-
ето на газ, и определи това като
невъзможно, дори в Германия.
Инж. Георгиев изрази недо-
умение как в ЕК виждат
възможността така да се пести
и предупреди, че такова нама-
ление означава непроизведена
продукция от индустрията.

Кремен Георгиев смята, че
“Булгаргаз” няма да спре пода-
ването на газ на “Топлофика-
ция-София”, и напомни, че в
историята винаги топлофика-

ционното дружество е било
длъжник и винаги е трупало
дългове. Според него това се е
случило заради липсата на ин-
вестиции. Председателят на
Асоциацията на топлофикаци-
онните дружества предупреди,
че отоплението с мазут не е
алтернатива, защото няма очи-
стващи инсталации, и заяви, че
изключва такъв вариант.
Съветът му е “Топлофикация-
София” да произвежда повече
електрическа енергия, която е
на преференциална цена.

Европейският съюз одобри Плана
за намаляване на потреблението на газ
в ЕС в отговор на намалените доставки
на Русия към Европа. Това стана на
среща на министрите на ЕС в Брюксел.
Преди нея чешкият министър на инду-
стрията Йозеф Сикела, чиято страна е
ротационен председател на ЕС, съоб-
щи, че руският президент Владимир
Путин стои зад плана на държавната
компания “Газпром” да намали достав-
ките на газ за Европа, предаде АФП.

Преди ден “Газпром” съобщи, че
намалява ежедневните доставки на газ
за Европа през газопровода “Северен
поток” до 33 милиона кубически ме-
тра на ден - около 20% от капацитета
на газопровода. Мярката влиза в сила
от сряда.

Всички страни-членки трябва доб-
роволно да намалят потреблението си
на газ с 15% до края на март, за да
компенсират спадащите доставки от
Русия. Изключение от този план се
предвижда за островни държави като

ÅÑ ïðèå ñìåê÷åí âàðèàíò
íà ïëàíà çà èêîíîìèè

Ирландия, Кипър или Малта, и държа-
ви без връзка с международна мрежа за
доставка на газ.

Първоначалният вид на документа
предвиждаше ЕК да даде на Брюксел
правомощия да налага съкращения на
потреблението на газ при спешни слу-
чаи. Тази задължителна мярка беше
предназначена да защити мощната ико-
номика на Германия, която е зависима
от руския газ за голяма част от енер-
гийното си производство и може да се
нуждае от помощ от своите съседи.

В последния вариант на плана е за-
писано, че всяка страна ще “направи
всичко възможно” да намали потребле-
нието на газ с 15% в сравнение със
средното за последните пет години през
същите месеци. Мярката ще важи до
края на март 2023 г. и ще бъде адапти-
рана към ситуацията на всяка страна
благодарение на поредица от изключе-
ния, като се вземе предвид тяхното
ниво на запаси и дали имат или не
тръбопроводи за споделяне на газ.

Ãàçîâàòà âðúçêà ñ Ãúðöèÿ å
çàâúðøåíà íà 99%, çàÿâè Ïåòêîâ

Проектът за интер-
конектора Гърция-Бълга-
рия (IGB), който е пред-
назначен да транспорти-
ра азербайджански газ до
България, е изпълнен на
99%. Това казва ми-
нистър-председателят в
оставка Кирил Петков в
интервю за азербайд-
жанската информацион-
на агенция “Тренд”.
Проектът IGB ще зара-
боти напълно през след-
ващата половин година,
заяви Петков. По думи-
те му азербайджанско-
българското приятелст-
во трябва да се превърне
в мост за преход към по-
голяма енергийна дивер-
сификация.

“За 12 години при
предишното правителст-
во проектът IGB не беше
завършен, имаше забавя-
не в изпълнението му.
Много съм горд да ръко-
водя правителство, кое-
то успя да завърши този
проект за шест месеца.
През следващите седми-
ци IGB ще работи на
пълен капацитет. Про-
ектът е завършен на 99%
и IGB ще заработи
напълно през следваща-
та половин година. Има
редица действия, които
трябва да бъдат изпълне-
ни преди пускането в
търговската мрежа, за да

Кирил Петков

сме сигурни, че всичко
работи безопасно и пра-
вилно и че отговаряме на
най-високите индустри-
ални стандарти”, обясни
Петков. Той подчерта, че
EPC-подизпълнителя,
компанията AVAX,
трябва да завърши опе-
ративно останалите ра-
боти за интеграцията и
тестирането на система-
та SCADA.

“Останалото е основ-
но в юрисдикцията на
българските и гръцките
институции - поредица
от административни
процедури, които тряб-
ва да бъдат изпълнени.
Обичайната времева
рамка тук може да бъде

около 3 месеца, но ние
ускорихме процеса на
предварително одобре-
ние в България с всички
институции, като актив-
но търсихме тяхното
одобрение, за да гаран-
тираме търговското
стартиране на IGB. Има
силна и целенасочена
политическа и институ-
ционална подкрепа за
съкращаване на прогноз-
ния срок”, каза ми-
нистър-председателят.
Петков допълни, че
България вече е създала
работна група с предста-
вители на всички заин-
тересовани институции
за оптимизиране на про-
цедурните срокове.

Европейските цени на природния газ

вчера продължиха да се покачват, дости-

гайки най-високото си ниво след истори-

ческия връх от март. Това се случва, след

като преди ден руският газов гигант

“Газпром” обяви допълнителни драстич-

ни съкращения на доставките по газопро-

Öåíàòà íà ñèíüîòî ãîðèâî íàäõâúðëè
2000 äîëàðà çà 1000 êóá. ì

вода “Северен поток”, предадоха Франс

прес и ТАСС. Към 12 часа българско време

цената на августовските фючърси на хъба

TTF в Нидерландия достигна 2003 долара

за 1000 куб. м или 189,75 евро за мегават-

час (MWh), а към 12,15 ч. - 192 евро за

MWh, уточни АФП.
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Бившият премиер твърди, че София опитва
да създаде втора българска държава на Балканите

Сръбски полицаи дават вода на 120 мигранти, сред които жени и деца, близо
до село Хоргос, до границата с Унгария. Властите са разбили банда за трафик
на хора. Целта им била да отидат в Западна Европа

Бездомен мъж в бразилския град
Сао Пауло е напълнил количка
с предмети, които ще предаде
в пункт за вторични суровини.
Бедността в най-големия град
в Южна Америка се увеличи
значително при управлението
на крайнодесния президент Жаир
Болсонаро

Ãîðåùàòà âúëíà
íàíåñå ùåòè Çúðíîòî áè ìîãëî

äà ñïðå âîéíàòà

Áúëãàðèÿ àñèìèëèðà
Ñåâåðíà Ìàêåäîíèÿ

Горещата вълна в Европа продължава, а нанесените до
момента щети са огромни.

Испания регистрира най-тежката година от началото на
века по отношение на горските пожари. В Кастия ла Манча
и Навара поискаха помощ от централните власти, за да се
справят с бедствието. Огънят на остров Тенерифе, който
изпепели 2700 хектара, е овладян. Продължават пожарите
в северната област Галисия. Стотици бяха евакуирани в
Бургос, където огънят унищожи 3500 хектара.

Огромен земеделски и горски пожар, предизвикан от
силни пориви на вятъра, се разраства в германската про-
винция Бранденбург. Засегнатата площ по първоначални
данни е между 300 и 800 хектара. Около 600 души трябва
да напуснат домовете си.

Заради суша в 90 от 96-те департамента на Франция е
обявена в различна степен тревога. В зоните с червено е
забранено използването на вода за селскостопански нужди.
Сушата е допълнителен фактор за възникването на пожари.

Мащабните горски пожари в Гърция са почти овладени
на този етап, съобщиха властите.

Турция смята, че сделката за износа на зърно от Украйна
би могла да доведе до спиране на войната с Русия, предаде
Анадолската агенция, позовавайки се на изказване на прези-
дентския говорител Ибрахим Калън.

“Не искам да прозвуча прекалено оптимистично, но това
зърнено споразумение всъщност може да положи основите за
този вид доверие, за който говорихме по-рано - което може
да доведе до възобновяване на преговорите за прекратяване
на огъня, за размяна на военнопленници, дори за мирно спо-
разумение”, заяви той в интервю за Си Ен Ен. И допълни, че
е твърде рано да се каже какво може да се случи, но подчерта,
че е необходимо споразумението да бъде надградено. Той
призова международната общност не само да хвали постига-
нето на споразумението за зърнения коридор, но да се опита
да го надгради чрез положителни стъпки.

По думите на говорителя доставките на зърно не само са
в интерес на Русия, но “също и в интерес на световните
пазари в контекста на продоволствената сигурност”.

“Не е тайна, че посред-
ством опитите за промяна
на историята и произхода
на македонския език и на-
ция и в миналото, и сега,
както и в бъдеще България
ще настоява от Македония
да бъде създадена втора
българска държава на Бал-
каните”. Това написа в про-
фила си във Фейсбук бив-
шият премиер на РСМ и
бивш лидер на ВМРО-
ДПМНЕ Никола Греувски,
който живее в Унгария след
повдигнати обвинения и
присъда затвор в Скопие,
предаде БГНЕС. “За граж-
даните не е проблем в бъде-

ще да се наричат македон-
ци, а езикът - македонски,
стига да се приеме, че до 2
август 1944 г. македонците
са били българи, които са
говорили български език,
историята им е била българ-
ска и ако се приеме, че след
това с политическа намеса,
прогонване и терор в
СФРЮ нацията е преимену-
вана от българска на маке-
донска, а езикът и история-
та от български са станали
македонски”, пише още той.

С последните решения
на правителството и на пар-
ламента са създадени силни
предпоставки за реализира-

нето на този план на Бълга-
рия, предупреждава Груев-
ски. Дали това ще се осъще-
стви, зависи до голяма сте-
пен от македонския народ и
от политическия елит в
страната и неговото един-
ство по национални въпро-
си, категоричен е той.

“Онези, които познават
поне малко историята, зна-
ят, че през последните 100-
150 години милиони маке-
донци са асимилирани от
България, Гърция, Сърбия,
Османската империя, а част
от тях и по света (разбира
се, не всички), като македон-
ска емиграция”, отбелязва

Груевски. Според него това
са естествени политически
процеси, а асимилирането
на македонците е “истори-
чески потвърдено и го знае
всеки, който е прочел поне
три книги за историята на
македонския народ”.

Припомняме, че ВМРО-
ДПМНЕ не е съгласна с
хода на преговорния про-
цес с България, както и с
френското предложение, а
настоява за референдум.
Партията обвинява София в
асимилация, фашизъм и от-
казва конституционно при-
знаване на българско мал-
цинство.

СНИМКИ БТА

АНКАРА:

Стачка отменя почти
всички полети на
„Луфтханза”

Авиокомпанията “Луфтханза”

обяви, че отменя почти всички

полети по вътрешни линии от

големите летища Франкфурт и

Мюнхен заради стачка на наземния

персонал. Засегнати са 134 000

пътници.

12 ареста при
антимафиотска
операция в Италия

Полицията в Южна Италия е

арестувала 12 души при антима-

фиотска операция. Задържани са

бизнесмени и предполагаеми члено-

ве на калабрийската Ндрангета.

Конфискувани са 31 имота и акти-

вите на 27 компании с обща стой-

ност 32 милиона евро. Една от

компаниите се намира в Словения,

а друга - в Румъния.

92% казаха „да” за нова
конституция на Тунис

Над 92% от участниците в ре-

ферендума гласуваха за приемане-

то на новата конституция на

Тунис, показват резултатите от

екзитпола. Избирателната актив-

ност е ниска - едва 25 на сто.

Съгласно правилата на Сайед за

референдума не е необходим мини-

мален праг на участие сред регис-

трираните 9,2 милиона гласопода-

ватели за одобряване на новата

конституция.

26 починали от фалшив
алкохол в Индия

Властите на западния индийски

щат Гуджарат разследват инци-

дент с фалшив алкохол, при който

най-малко 26 души са загинали, а

30 са били приети в болница, след

като употребили съмнителната

напитка. Смъртните случаи от

незаконно произведен алкохол са

често явление в Индия.

Екзекутираха японец,
убил седем души в Токио

Японец, осъден от апелативна

инстанция на смърт през 2015 г.

заради убийството на седем души

в Токио, е бил екзекутиран.

Смъртната присъда се подкрепя

от голяма част от обществото.

СПОРЕД НИКОЛА ГРУЕВСКИ
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1841 - УМИРА МИХАИЛ ЛЕРМОНТОВ, РУСКИ

ПИСАТЕЛ И ПОЕТ (Р. 1814 Г.).
Един от основните представи-
тели на романтизма в руската
литература наред с Александър
Пушкин и Фьодор Тютчев. Сред
най-известните му произведения
са “Демон”, “Маскарад”, “Герой
на нашето време” и др.

1846 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ДАНЧОВ-ЗОГРАФИ-
НА, ЖИВОПИСЕЦ, РЕВОЛЮЦИОНЕР И ОБЩЕСТ-
ВЕН ДЕЕЦ (УМИРА 1908 Г.).
Създава над 50 портрета на
български революционери и обще-
ственици. Автор е на около 200
икони в църквите в Карнобат,
Чирпан, Стара Загора и др. Един
от сподвижниците на Васил Лев-
ски. По време на Руско-турската
освободителна война (1877-1878)
взема участие в Българското
опълчение. На 6 септември 1885 г. е избран за член
на Временното правителство.

1878 - РУСКИ ВОЙСКИ ВЛИЗАТ ВЪВ ВАРНА И
ОСВОБОЖДАВАТ ГРАДА ОТ ОСМАНСКА ВЛАСТ.
Това става по сила-
та на Санстефанския
предварителен мирен
договор от 3 март
1878 г. и на Берлин-
ския договор от 13
юли 1878 г. След Ос-
вобождението Варна
се превръща във важен административен, икономи-
чески и културен център.

1903 - ОСВЕТЕНА Е ЦЪРКВАТА “СВЕТИ СЕД-
МОЧИСЛЕНИЦИ” В СОФИЯ. Дотогава на това
място се намира
т.нар. Черна джа-
мия. Официално се
е казвала Коджа
дервиш Мехмед па-
шовата джамия
или Имарет джам-
си и е издигната
върху основи на
българска средновековна сграда по волята на вели-
кия везир Мехмед паша Тавил Ибн Абдул Муедин
през 1528 г. По идея на Петко Каравелов Черната
джамия е обновена и реконструирана в българска
православна църква “Св. Седмочисленици”.

1917 - РАЖДА СЕ БУРВИЛ, ФРЕНСКИ КОМЕ-
ДИЕН АКТЬОР (УМИРА 1970 Г.). Рожденото му
име е Андре Рембур. 36
години след смъртта му
французите оценяват
високо комедийния му
талант и го класират в
първата десетка от 100-
те най-велики личности
на Франция.

1921 - ОТКРИТ Е ИНСУЛИНЪТ. В университета
в Торонто канадският
физико-химик Фредерик
Бантинг и неговият сту-
дент Чарлз Бест изоли-
рат хормона, който по-
нижава нивото на
кръвната захар. През
1922 г. той пръв инжектира инсулин на болни деца.

1955 - СЪЗДАДЕНА Е УНИВЕРСИТЕТСКАТА БО-
ТАНИЧЕСКА ГРАДИНА В БАЛЧИК. Неин официа-
лен създател е акад. Даки
Йорданов, ректор на СУ
за периода 1956-1962 г.
Днес градината се про-
стира на площ от 194
дка и разполага с расти-
телни колекции с над
3500 вида, които се уве-
личават непрекъснато. Наред с това тя е памет-
ник на културата и защитена местност по Закона
за защитените територии.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Спешни мерки

Чакаме някое дете да
припадне от вдишване на
райски газ или да му се
случи нещо по-лошо, за
да вземем мерки. А те
отдавна са в графата на
спешност. Призивът на
омбудсмана отпреди ня-
колко дни да се предпри-

емат бързи действия сре-
щу масовото разпростра-
нение и ползване на
опасната субстанция
просто официализира
проблема. Той не е
български, не е нов, не е
и лесно решим. Знаем и
на какво е следствие - на
липсата на родителски
контрол, на желанието за
бягство от реалността на
младите хора, на прека-
лената свобода на пред-
лагане и търговия, на
късната реакция на някои
институции по набира-
щите сила вредни моди...

Сега вече и онези, ко-
ито никога не бяха чува-
ли за вдишването на опас-
ните вещества по диско-
теки, барове, домашни

купони или направо по
пейките в парковете, раз-
браха за сериозността на
проблема. Изказаха се и
лекари, и психиатри, и
експерти в разлини обла-
сти, и родители.

Остава и всички от-
говорни държавни орга-
ни да се задействат. За-
щото време няма, а вре-
дите вече са нанесени.
Децата и младите хора
разчитат, че когато нещо
не е забранено, то е бе-
зопасно. Родителите им
вече съзнателно безотго-
ворно са ги изпуснали от
поглед или просто нямат
време да поставят грани-
ците. Продавачите пък
няма да си спрат печал-
бата, за да се борят с

опасните зависимости на
чужди деца. Така че ос-
тава само държавата. Тя
трябва да се пребори
срещу опитите на младе-
жите да се убиват легал-
но. Тя трябва да им каже,
че изкривената предста-
ва за реалността, която
получават за няколко
минути, всъщност не е
истинското щастие.

При толкова изпусна-
та от контрол ситуация
остава само едно - пълна-
та забрана за продажба
на фалшивите “стимули
за радост” и надеждата,
че повечето млади хора
ще се осъзнаят и ще
търсят доволство в нещо
друго, което не съсипва
тялото и мозъка им.

Деси ВЕЛЕВА

Заплатата

В навечерието на все-
ки нов държавен бюджет
се обсъжда и минимална-
та заплата. По това вре-
ме на годината работо-
датели остават без глас
заради крясъците си, че
тя не може да бъде пови-
шена, защото трябва да
съкращават персонал, за
да платят “увеличените”
възнаграждения. Това,

разбира се, не се случва.
Или поне не и по тази
причина.

Поне от 12 години у
нас се заговори за изра-
ботване на механизъм с
ясни критерии за опре-
деляне на минималната
месечна ставка. И все
някак на кабинетите на
Борисов не им стигаше
времето за решаването на
този въпрос. Навярно
защото изработването на
критерии, които да удов-
летворяват и работници,
и работодатели, не е лес-
на работа. А намесата на
държавата в подобни си-
туации е наложителна.

Иначе, който и да за-
говори за доходи, все каз-
ва, че заплатите в Бълга-
рия са най-ниски, а цени-
те - най-високи. Ами да,
знаем си го. И някак се

справяме. Типично по
български. Знаем също,
че на мнозина, работили
в началото на прехода
“при частник”, се налага
да работят месеци и го-
дини след възрастта за
пенсиониране, защото в
началото на 90-те чорба-
джията им е плащал на
ръка и не е внасял осигу-
ровки. Тези хора остават
и с обидно ниски пенсии,
защото е недоказуемо, че
са работили по 8-10 или
12 часа. И донякъде па-
радоксално, защото пре-
ди това страната ни има-
ше стройна социална си-
стема, от която капита-
листическият свят се
учеше на социална отго-
ворност.

Днес някой най-сетне
се осмели да направи
крачка към изработване-

то на въпросния меха-
низъм с критерии за оп-
ределяне на минималното
месечно възнаграждение.
Това дава надежда, че е
възможно да има предви-
димост. Дори бизнесът
няма да има от какво да
се оплаква. Поне по от-
ношение на изплащането
на възнагражденията на
наетите. Има надежда ра-
ботещите бедни дори да
станат по-малко. Стъпка,
която се прави в изклю-
чително труден за стра-
ната ни момент. И затова
заслужава уважение пове-
че от обичайното.

Дали и как ще
продължи ходът към така
лелеяния механизъм за
определяне на минимал-
ната заплата, е друг
въпрос. Началната точка
е поставена. Най-сетне.

Аида ПАНИКЯН
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 Русия, Турция, Украй-
на и ООН подписаха спора-
зумение за износ на зърно.
Документът е по плана на
ООН за деблокиране на из-
носа на украинско зърно в
условията на война и за
разрешаване на Русия да
изнася зърно и торове. Спо-
разумението ще позволи да
се възобнови безопасно
транспортиране на селско-
стопански продукти от
черноморските пристани-
ща. Защо Истанбул, а не
Варна, стана разпредели-
телен център на украинско-
то зърно?

- Най-краткият отговор е,
защото Турция има Босфора
и има външна политика. Бо-
сфорът - това е географска,
но в конкретния случай стра-
тегическа геополитическа да-
деност, защото износът на
украинско зърно се осъще-
ствява през проливите, и
Турция много умело използ-
ва това, за да покаже на всич-
ки заинтересовани страни, че
трябва да се съобразяват с
нея. И под заинтересовани
страни имам предвид не само
Украйна и Русия, но и ООН,
и НАТО, и Европейския
съюз, доколкото от износа на
украинско, а и руско зърно
зависи в буквалния смисъл
на думата изхранването на
милиони хора по света. Тур-
ция спираше и пускаше рус-
ки кораби със зърно по своя
преценка и принуди и ООН,
и Русия, и Украйна да под-
пишат споразумението в Ис-
танбул.

 А другата част на
Вашия отговор - за това,
че Турция има външна поли-
тика?

- Тук въпросът е по-сло-
жен. По принцип, за да има
една държава достатъчно
значимо международно
присъствие, тя трябва да има,
първо, ясни национални при-
оритети и позиции и, второ,
необходимия политически,
икономически, а и военен
ресурс, когато става дума за
национални приоритети.
Това означава отново две
неща: национална политиче-
ска подкрепа от всички по-
литически формации и, вто-
ро, което следва от първото
- последователност, а не ха-
отичност във външнополити-

ЛЮБОМИР КЮЧУКОВ:

България изпадна от държавите, които представляват
международен интерес, включително и за
партньорите, казва дипломатът пред радио „Фокус”

ческите действия. Някои
държави постигат това наци-
онално единство по пътя на
авторитарното управление -
Турция и Русия са сред тях.
Други - чрез национален по-
литически консенсус. Може
би сред нашите съседи най-
типичен пример за това е
Гърция. Турция притежава
всичко това.

Ердоган целенасочено
преследва позицията да
превърне страната в регио-
нален лидер и глобален фак-
тор. Турция е стратегически
партньор за НАТО, втората
по големина армия в алианса
и същевременно Турция раз-
вива активно сътрудничест-
во с Русия. То е ситуацион-
но, а не стратегическо, като
се изхожда често от проти-
воположни позиции - както
беше със Сирия, Либия, На-
горни Карабах. Двете стра-
ни обаче намират общия
интерес в изолирането на
останалите регионални и гло-
бални играчи, за да могат те
да бъдат основните фактори
при решаването на регионал-
ните политики.

 Какво пречи на Бълга-
рия да бъде също региона-
лен фактор? Имахме амби-
ция, но не успяхме да я по-
стигнем и все не успяваме.
Защо?

- Ние имахме амбиция, в
Европа имаше очаквания в
същата посока. След приема-
нето на България в ЕС от
нашата страна се очакваше
да даде добавена стойност -
казвам добавена стойност, а
не просто подкрепа, в изра-
ботването на общите пози-
ции на ЕС и НАТО поне в
три направления: Балканите,
Черно море и постсъветско-
то пространство. И това
официално се заявяваше от
всички партньори, от ниво
президент до ниво чиновник.

България обаче като че ли
предпочете да разтвори сво-
ите интереси в общоевро-
пейските позиции. Т.е. Бълга-
рия повече присъстваше, от-
колкото участваше в дебати-
те по основните междуна-
родни проблеми. Дори си
позволявам да кажа, че вмес-
то да отиват в Брюксел с
позиции и да се връщат с
решения, поредица българ-
ски външни министри отива-
ха за решение, а се връщаха
с позиция. И причината за
това е самият подход към

външната политика и за това
не са виновни професионал-
ните дипломати, а управля-
ващите. Създаваше се впечат-
ление, че през последните
10-12 години министърът на
външните работи често се
определяше на остатъчния
принцип. Дипломатическата
служба бе депрофесионали-
зирана и функциите на МВнР
бяха сведени не до правене
на външна политика, а до
правене на посещения, т.е. до
протоколна и консулска дей-
ност, а това са две съвсем
различни неща. А външната
политика, доколкото може да
се говори за такава в ком-
плекта на правителствата
през последното десетиле-
тие, не се правеше в МВнР,
а в Министерския съвет, ре-
спективно, тя беше еднолич-
на, конюнктурна, хаотична и
аматьорска.

 Това какъв отпечатък
донесе за страната ни?

- Страната ни не е търсен
партньор и от нея не се очак-
ват сериозни външнополити-
чески инициативи, включи-
телно и в регионален план.
А България беше в
продължение на две десети-
летия действително лидерът
на регионалното сътрудни-
чество. Именно по българска
инициатива беше създаден и
форматът за регионално
сътрудничество, Процесът
за сътрудничество в Югоиз-
точна Европа. Т.е. България,
за съжаление, изпадна от
страните, които представля-
ват международен интерес,
включително и за партньори-
те. От нас се очаква просто
подкрепа.

 Това какво предопре-
деля?

- Това, за съжаление, пре-
допределя ниска чуваемост
на българските позиции то-
гава, когато страната се
опитва да формулира свои
позиции и интереси, и, от
друга страна, трудно нами-
ране на партньорства и под-
крепи в рамките на ЕС и
НАТО, а там по всички
въпроси се търсят партньор-
ства с отделни страни, за да
се получи необходимото
мнозинство от държави, ко-
ито споделят дадена позиция

и търсят решение в една по-
сока. България в този смисъл
остава доста изолирана, за
съжаление. Говоря за перио-
да след влизането ни в ЕС.

 А може би най-ясна-
та и най-точна илюстра-
ция е казусът със Северна
Македония.

- Там България действи-
телно беше напълно изоли-
рана в рамките на ЕС по
тази тема. Това до голяма
степен беше наша собствена
заслуга. И българската дип-
ломация - и тук според мен
трябва да се отдаде дължи-
мото именно на българската
дипломация, успя да извади
държавата от една много
тежка ситуация, в която я
бяха вкарали български по-
литици, и да пренасочи този
натиск, който в продължение
на две години и половина от
Брюксел и от всички столи-
ци беше към България, вече
в посока Скопие.

 Какви са изводите за-
напред?

- Първо, че външната по-
литика е изключително важ-
на част от статута на държа-
вата в международен план.
Второ, че партиите не тряб-
ва да заиграват с външнопо-
литическите позиции, защо-
то основно ерозията на
българските външнополити-
чески позиции е на първо
място вътрешна и едва след
това външна, в междунаро-
ден план. И, трето, България
трябва да има самочувствие-
то на страна членка на ЕС и
НАТО и именно това се
очаква от нея.

 При поредица избори
партиите нямаха външно-
политически тези в предиз-
борните дебати. Опти-
мист ли сте, че това може
да се получи за следващия
парламент?

- Откровено казано, не
очаквам. Дори и по двете
ключови външнополитически
теми през последните месе-
ци - войната в Украйна и от-
ношенията със Северна Ма-
кедония, в основни линии по-
литическият дебат беше по-
скоро не с аргументи, а с ети-
кети и с епитети. И от тази
гледна точка той не беше
съдържателен. При изолира-

нето на професионализма
във външната политика, за
съжаление, политическото
начало и професионалната
експертиза като че ли не се
срещат в България в полето
на външната политика.

 Защо почти всяко пра-
вителство гледа на външна-
та политика като на при-
стан за политическо уреж-
дане на удобни конюнктур-
ни кадри?

- Почти 20 години след
промените МВнР имаше сво-
ето сериозно присъствие и
то беше важно звено във
всички правителства - гово-
ря до 2009 г. Самото влиза-
не в ЕС, както и специфика-
та на управляващата тогава
партия и начинът на правене
на политика от ГЕРБ, дове-
доха до това, че външната
политика остана на заден
план. Но за това имаше и
обективни причини. Бълга-
рия в рамките на ЕС беше
притисната от Механизма за
наблюдение, от обвиненията
за корупция и до голяма сте-
пен това принуди част от уп-
равляващите тогава да имат
по-нисък профил по другите
проблеми в рамките на ЕС.
Но това, за съжаление, се
оказа абсолютно контрапро-
дуктивно.

 Видяхме, че най-нис-
кият профил се постигна
сега, с последното коалици-
онно правителство.

- Не бих казал. За съжале-
ние, тук предишни правител-
ства вдигнаха много високо
летвата на непрофесионализ-
ма във външната политика.
Всички помним провала на
един български външен ми-
нистър, кандидат за евроко-
мисар. Последното правител-
ство страдаше от всички из-
броени проблеми на външна-
та политика, но независимо
от всичко, по отношение ос-
новно на казуса с РСМ, то
вървеше в правилната посо-
ка, макар и невинаги по пра-
вилния начин. И в крайна
сметка даде възможност на
българската дипломация да
постигне това, на което ста-
нахме свидетели, а именно -
на отпушването на процеса.

Със съкращения
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Наскоро Европейската ко-
мисия публикува своята лятна
прогноза 2022 (наричана по-
нататък прогноза “лято
2022”) за средносрочното раз-
витие на европейските иконо-
мики. Те заслужават внимание
поради възможността за пара-
лелна съпоставка на икономи-
ческото развитие на сравними
и съпоставими икономики,
както и за осмисляне на дви-
жещите тенденции.

ЕК публикува четири свои
прогнози в рамките на годи-
ната: зимна, пролетна, лятна
и есенна. Настоящите агреги-
рани прогнози на ЕК са за
2022-2023 г. по следните по-
казатели: (1) годишен темп на
прираст на БВП; (2) годишна
инфлация (хармонизиран ин-
декс на потребителските
цени). При оценката на ико-
номическите величини в про-
гнозата “лято 2022” е полезна
и съпоставката с предхожда-
щи прогнози, доколкото по-
добна съпоставка дава пред-
става за оценка на въздейст-
вието на междувременно по-
явили се фактори, въздейства-
щи на параметрите на иконо-
мическо развитие. В случая е
интересна съпоставката с про-
гнозата “пролет 2022” на ЕК
с оглед открояване на влияни-
ето на войната, която Русия
води в Украйна.

Успоредно с публикувани-
те прогнози, ЕК предоставя
сравнима отчетна (реална)
информация за всички страни
от ЕС за 2020-2021 г. Така
времевата съпоставима инфор-
мация е за 2020-2023 г., а това
е периодът, през който
възниква и се развива панде-
мията КОВИД-19. Обхваща-
нето на четиригодишния пе-
риод 2020-2023 г. дава
възможност да се оцени
въздействието на два същест-
вени екзогенни фактора върху
икономическото развитие,
както и на ефективността на
предприетите управленски
макроикономически мерки: (1)
пандемията КОВИД-19 и (2)
войната на Русия срещу Ук-
райна. В допълнение, през
разглеждания четиригодишен
период има преливане на
ефекти от една година в дру-
га, които се компенсират при
агрегираната оценка. Такова
явно преливане се наблюдава
през 2020-2021 г. (но не само
тогава), когато икономическа-

Ïîñò-ïàíäåìè÷íè èêîíîìèêè
Бившите соцстрани се справят относително по-добре с глобалните
предизвикателства в сравнение с тези от еврозоната

Проф. Гарабед МИНАСЯН

та рецесия през 2020 г., която
е с различни измерения в от-
делните страни, се компенси-
ра със сравнимо възстановя-
ване през следващата (следва-
щите!) години.

Сравненията между стра-
ните е редно да се водят за
сравними и съпоставими по
своята съдба и развитие ико-
номики. В случая такава гру-
па страни са тези, които пре-
ди 90-те години на миналия
век са били членки на СИВ, а
по-късно се включиха в ЕС.
Това са общо 9 страни (Бълга-
рия, Естония, Латвия, Литва,
Полша, Румъния, Словакия,
Унгария и Чехия), за които е
възприето условното назва-
ние “страни СИВ-ЕС”.

Икономически растеж

Страните СИВ-ЕС се спра-
вят и се очаква да се справят
относително по-добре с из-

конвергенция безусловно е в
ход. То също показва, че ЕС
като цяло проявява необходи-
мата загриженост за подпома-
гане на икономическото раз-
витие на страните СИВ-ЕС,

ните с нея страни. Очакванията
на ЕК в двете прогнози са за
относителен застой (замразя-
ване) на статута на България,
което означава, че страната се
движи по инерция, без внедря-
ване на нови печеливши поли-
тики. Подобна преценка се
свързва с неустановените,
дори хаотични политически
взаимоотношения, когато над-
деляват личностни и реванши-
стки настроения в ущърб на
националния икономически
просперитет.

Инфлация

В поредните прогнози на
ЕК инфлацията е повсеместно
по-висока (Фигура 2). Война-
та на Русия в Украйна въздей-
ства върху позитивния ръст
на инфлацията в страните на
ЕС. В еврозоната като цяло
предвиждането за равнището
на акумулираната инфлация е
чувствително по-ниско от
това за тази в страните СИВ-
ЕС. Подобно развитие озна-
чава протичането на процес
на ценова конвергенция в ЕС,
който е неизбежен и би след-
вало да се наблюдава задължи-
телно. Този процес е по-сла-
бо изразен в страните СИВ-
ЕС, които са членки на евро-
зоната (Естония, Латвия, Лит-
ва, Словакия, вкл. и България),
при които предвижданата
средногодишна инфлация за
2020-2023 г. нараства в про-
гнозата “лято 2022” на 4,3%
(от 3,6% в прогнозата “про-
лет 2022”), докато съответни-
те показатели за страните
СИВ-ЕС в дерогация са 5,0%
и 4,4%. Това разминаване
следва да се свърже и с
възможността на страните в
дерогация да използват валут-
ния си курс като управлен-
ски лост.

При всички случаи висока-
та инфлация обезценява натру-
пани вече стойности. В кон-
кретния случай тя е и измери-
тел на цената, която страните
плащат за войната на Русия в
Украйна. В определена степен
то е и неизбежно за страните
СИВ-ЕС, особено и най-вече
за включените страни в евро-
зоната. За страните в дерога-

ция процесът изглежда по-раз-
личен, доколкото оперирането
с валутния курс оказва компен-
сационно въздействие на ин-
флационните процеси. Про-
блемът опира и до поддържа-
нето на приемлива икономиче-
ска динамика, която е възлов
фактор за социално-икономи-
ческо спокойствие.

В прогнозата на ЕК “лято
2022” България се откроява с
най-ниска инфлация за 2020-
2023 г. сред страните СИВ-ЕС
- средногодишно от 5,7%. По-
различно са изглеждали неща-
та в прогнозата “пролет 2022”
на ЕК, когато три страни СИВ-
ЕС се е предвиждало да са с
по-ниска инфлация. В това
отношение войната на Русия в
Украйна се предвижда да по-
влияе по-умерено у нас.

Заключение

Страните от нашето обкръ-
жение безусловно изживяват
тежки моменти. Те са до голя-
ма степен следствие от собст-
вен съзнателен цивилизацио-
нен избор. Трябва задължител-
но да се намери ефективен и
решителен отпор на всякакви
опити за силово военно реша-
ване на каквито и да са меж-
дудържавни взаимоотношения,
особено и най-вече в Европа
(но далеч не само в Европа).

България не е изключение
от общото цивилизационно
правило. Така и трябва да
бъде. Същевременно се изяс-
нява, че чрез по-добро използ-
ване на инструментите на
макроикономическо управле-
ние може да се постигне зна-
чително повече. България из-
питва крещяща нужда от из-
преварваща икономическа ди-
намика и в това отношение
резултатите са категорично
неудовлетворителни.

Оценявайки прогнозите на
ЕК, следва да уточним, че ико-
номическите прогнози не са
нещо непоправимо, нито пък
че са носители на някакъв
фатализъм. Те са разчети от
вида “какво - ако”. Тяхното
предназначение е да очертаят
силуета на икономиката в пер-
спектива, но като следствие от
въздействието както на екзо-
генни, така и на ендогенни
фактори и управленски реше-
ния. Те акцентират върху оп-
ределени особености в пер-
спектива. Задача на макроико-
номическото управление е да
оценят очертаната перспекти-
ва, да откроят позитивите и
негативите в икономическото
развитие и въз основа на оцен-
ките да предначертаят реше-
ния, които да подсилят пози-
тивите и да потиснат негати-
вите. В определен смисъл про-
гнозите са в състояние да про-
менят и коригират макроико-
номическото управление.

Икономически живот,
със съкращения

броените глобални предизви-
кателства в сравнение с оста-
налите страни от еврозоната
(Фигура 1). В прогнозата
“лято 2022” се посочва спад
на очаквания икономически
растеж в еврозоната за чети-
ригодишния период 2020-
2023 г. спрямо предвиждани-
ята в прогнозата “пролет
2022” от 3,6% на 2,5% (който
и така си е пределно нисък),
докато при икономиките на
страните СИВ-ЕС се предвиж-
да запазване или превишение
на съответния показател. Из-
ключение прави единствено
Словакия, при която има спад
на икономическата динамика
в двете прогнози - от 4,4% на
3% (видимо поради странова
специфика).

Показателно е, че средноа-
ритметичният прираст на
БВП за страните СИВ-ЕС за
2020-2023 г. в прогнозата
“лято 2022” се предвижда да
е 7,9% (при 2,5% за еврозона-
та). Това достатъчно прилич-
но икономическо представяне
на страните СИВ-ЕС следва да
се свърже най-вече със съще-
ствените помощи, които тези
страни получават от развити-
те икономики в ЕС. В това
отношение икономическата

независимо и въпреки тежки-
те последствия от войната на
Русия в Украйна.

Скоростта на движение на
отделните страни СИВ-ЕС е
различна, при това чувствител-
но. В долния край на ранжи-
рането се открояват Чехия и
Словакия с минимален иконо-
мически напредък, докато ос-
таналите страни съумяват да
се справят, при това нелошо.
За съжаление, България, коя-
то е най-слабо развитата стра-
на не само в групата, но и в
ЕС, продължава да поддържа
мижав прогрес (почти непро-
менено очакване от 4,8% за
четиригодишния период, т.е.
1,2% средногодишно!). Непри-
ятно за България е сравнени-
ето със страните в дерогация
Полша, Унгария и Румъния,
които се предвижда да съуме-
ят да постигнат средногодиш-
но два пъти по-високи темпо-
ве на икономически растеж, а
още по-високо е очакваното
превишение на икономическа-
та динамика за страните член-
ки в еврозоната Естония, Лит-
ва и Латвия.

България е редно, дори е
длъжна, да съумява да поддържа
изпреварващи темпове на ико-
номически растеж спрямо сход-
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Точно след един месец го-
ляма част от столичани ще
трябва да плащат по-високи
цени, за да пътуват в обще-
ствения градски транспорт.

Íåæåëàíàòà óñëóãà
çà 100 ìëí. ëåâà
Как се променят цените на билетите
и картите от 1 септември и 1 януари 2023 г.
в градския транспорт на София

Деси ВЕЛЕВА
дат, а на тяхно място реално
не се предлагат нови. Така
пътникът, който се движи по
една линия на наземния
транспорт или само в метро-
то, ще бъде принуден да си
купува карта за цялата мре-
жа, въпреки че няма да я из-
ползва.

Непоисканата услуга
събра острото негодувание
на граждани и организации в
рамките само на месец по
време на обществените кон-
султации. Гласът им обаче
остана нечут и промените в
общинската наредба бяха на
бърза ръка приети в първо-
началния си вид на последна-
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1. 30+ ·ËÎÂÚ, ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡˘ ÔÂÍ‡˜‚‡ÌÂ ‚ ‡ÏÍËÚÂ Ì‡ Ô˙‚ËÚÂ 30 ÏËÌÛÚË 1,60 ÎÂ‚‡ ÌÓ‚‡ ÛÒÎÛ„‡
2. 60+ ·ËÎÂÚ, ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡˘ ÔÂÍ‡˜‚‡ÌÂ ‚ ‡ÏÍËÚÂ Ì‡ Ô˙‚ËÚÂ 60 ÏËÌÛÚË 2,20 ÎÂ‚‡ ÌÓ‚‡ ÛÒÎÛ„‡
3. ¡ËÎÂÚ Á‡ Â‰ÌÓÍ‡ÚÌÓ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ Á‡ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡ Ì‡ ÏÂÚÓ, ı‡ÚËÂÌ 2 ÎÂ‚‡ ‰ÓÒÂ„‡ 1,60 ÎÂ‚‡
4. ¡ËÎÂÚ Á‡ Â‰ÌÓÍ‡ÚÌÓ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ, ÔÓ‰‡‚‡Ì ÓÚ ‚Ó‰‡˜, ı‡ÚËÂÌ 2 ÎÂ‚‡ ‰ÓÒÂ„‡ 1,60 ÎÂ‚‡
5. ¡ËÎÂÚ Á‡ Â‰ÌÓÍ‡ÚÌÓ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ, ÔÓ‰‡‚‡Ì ÓÚ ÍÓÌÚÓÎ¸Ó 40 ÎÂ‚‡ ‰ÓÒÂ„‡ 30 ÎÂ‚‡
6. ≈‰ÌÓ‰ÌÂ‚Ì‡ Í‡Ú‡ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÎËÌË 4 ÎÂ‚‡
7. ≈‰ÌÓ‰ÌÂ‚Ì‡ Í‡Ú‡ Ò ‡„Â„‡ˆËˇ 4 ÎÂ‚‡
8. 24-˜‡ÒÓ‚‡ Í‡Ú‡ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÎËÌËË, Ò ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ÌÓ˘ÂÌ Ú‡ÌÒÔÓÚ 6 ÎÂ‚‡
9. ≈‰ÌÓ‰ÌÂ‚Ì‡ Í‡Ú‡ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÎËÌËË-ÁÂÎÂÌ ·ËÎÂÚ 1 ÎÂ‚‡
10. ÕÓ˘Ì‡ Í‡Ú‡ 2 ÎÂ‚‡
11.  ‡Ú‡ ì—ÓÙËˇî 20 ÎÂ‚‡
12. 72-˜‡ÒÓ‚‡ Í‡Ú‡ 15 ÎÂ‚‡ ‰ÓÒÂ„‡ 10 ÎÂ‚‡
13.  ‡Ú‡ Á‡ Í‡ÎÂÌ‰‡Ì‡ ÒÂ‰ÏËˆ‡ Ò ‡„Â„‡ˆËˇ 20 ÎÂ‚‡
14. ƒÓÍÚÓ‡ÌÚË 35 ÎÂ‚‡

Според експерти промените в Наредбата за реда и

условията за пътуване с обществения градски транс-

порт може да имат и правни последствия с негативен

оттенък. Те бяха изтъкнати и от съветниците на БСП в

СОС, които се въздържаха да подкрепят нормативните

изменения. Формулата за калкулиране на цената на

карта за еднократно пътуване от 1,60 лв. бе обявена за

незаконосъобразна с решение от 31 януари 2022 г. от

Административния съд в София. Според жалбоподатели-

те самата цена е изготвена и приета от СОС след

неточни и манипулирани данни, в които приходи от над

50 млн. лева са били посочени като разходи. Затова и

съдът не е приел начина, по който е определена базисна-

та цена на единичния билет от 0,70 лева и крайната от

1,60 лева. Така всякакви тарифни промени с калкулирана

първоначална цена от 1,60 лв. за карта за еднократно

пътуване са незаконни, трябва да бъдат отхвърлени и е

недопустимо да бъдат разисквани, смятат експерти.

Наредбата предстои да бъде гледана и във Върховния

административен съд.

Çàäàâàò ëè ñå
ïðàâíè ïðîáëåìè?

Œ“œ¿ƒÕ¿À» ”—À”√»

1. ÃÂÒÂ˜Ì‡ Í‡Ú‡ Á‡ Â‰Ì‡ ÎËÌËˇ Ì‡ÁÂÏÂÌ Ú‡ÌÒÔÓÚ
2. ÃÂÒÂ˜Ì‡ Í‡Ú‡ Á‡ ÏÂÚÓ
3. ÃÂÒÂ˜Ì‡ Í‡Ú‡ - ÏÂÚÓ Ë Â‰Ì‡ ÎËÌËˇ
   Ì‡ÁÂÏÂÌ Ú‡ÌÒÔÓÚ
4. “ËÏÂÒÂ˜Ì‡ Í‡Ú‡ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÎËÌËË
5. ÿÂÒÚÏÂÒÂ˜Ì‡ Í‡Ú‡ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÎËÌËË
6. ”˜ÂÌË˜ÂÒÍ‡, ÒÚÛ‰ÂÌÚÒÍ‡ ËÎË ‰ÓÍÚÓ‡ÌÚÒÍ‡ Í‡Ú‡
   Á‡ ÏÂÚÓ ËÎË Â‰Ì‡ ÎËÌËˇ Ì‡ÁÂÏÂÌ Ú‡ÌÒÔÓÚ
7. ÃÂÒÂ˜Ì‡ Í‡Ú‡ Á‡ Â‰Ì‡ ÎËÌËˇ Á‡ ÔÂÌÒËÓÌÂË ‰Ó 68 „.

Ã≈—≈◊Õ» ¿¡ŒÕ¿Ã≈Õ“Õ»  ¿–“»
œŒ œ–≈‘≈–≈Õ»¿ÀÕ¿ “¿–»‘¿

1. œÂÌÒËÓÌÂË ‰Ó 68 „Ó‰ËÌË 25 ÎÂ‚‡ ‰ÓÒÂ„‡ 26 ÎÂ‚‡
2. ÃÎ‡‰ÂÊË ‰Ó 26 „Ó‰ËÌË 25 ÎÂ‚‡ ÌÓ‚‡ ÛÒÎÛ„‡
3. ”˜ÂÌËˆË Ë ÒÚÛ‰ÂÌÚË 20 ÎÂ‚‡
4. –Ó‰ËÚÂÎË, ÔÓÎÁ‚‡˘Ë ÓÚÔÛÒÍ
Á‡ ÓÚ„ÎÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ‰ÂÚÂ 10 ÎÂ‚‡ ÌÓ‚‡ ÛÒÎÛ„‡
‰Ó 2 „Ó‰ËÌË
5. ÀËˆ‡ Ì‡‰ 68 „Ó‰ËÌË 10 ÎÂ‚‡

¿¡ŒÕ¿Ã≈Õ“Õ»  ¿–“» œŒ –≈ƒŒ¬Õ¿ “¿–»‘¿

Ã≈—≈◊Õ¿  ¿–“¿ «¿ ¬—»◊ » À»Õ»»
ÔÂÒÓÌ‡ÎËÁË‡ÌË ÌÂÔÂÒÓÌ‡ÎËÁË‡ÌË

50 ÎÂ‚‡ 70 ÎÂ‚‡ - ‰ÓÒÂ„‡ 60 ÎÂ‚‡

√Œƒ»ÿÕ¿  ¿–“¿ «¿ ¬—»◊ » À»Õ»»
365 ÎÂ‚‡ 600 ÎÂ‚‡

Тази чест им се падна след
въвеждането на нова услуга,
която може да се нарече “не-
поискана и нежелана”. Ако
досега десетки хиляди пътни-
ци си купуваха едномесечни
карти за една линия за свое
удобство и нужда, сега те ще
са принудени да се снабдя-
ват с по-скъпи абонаменти,
без да са им необходими.
Това се налага, тъй като част
от досегашните тарифи отпа-

та сесия на Столичния об-
щински съвет в края на ми-
налата седмица. Друга услу-
га, която отпадна, бе талонът
за 10 пътувания с намаление
- доста предпочитана от не-
редовните пътуващи.

Наказани ще бъдат не
само онези, които ползват
карти по редовната тарифа
на общо основание, но и гру-
пите на пенсионерите, сту-
дентите и учениците. Възра-

сбъдна. Единственото истин-
ско нововъведение май ще
остане премахването на хар-
тиения билет и перфоратора
и смяната им с пластмасова
карта, която ще може да се
зарежда. По стара българска
традиция трябва да очакваме
катаклизми именно с въвеж-
дането на електронния билет
и от общината ще трябва до-
ста да се постараят, за да
убедят пътниците, че са в
състояние да се справят с
цялата организация по пре-
махването на старото и вли-
зането в ХХI век.

Новата тарифна политика
всъщност е последният еле-
мент от цялостната интегри-
рана автоматизирана систе-
ма за електронно таксуване
и видеонаблюдение, за която
в общината говорят от зора-
та на новия век. Десет годи-
ни властваха приказките, до-

като дойде 2011 г., когато
тогавашният зам.-кмет по
транспорта Любомир Хрис-
тов обяви: “В градския транс-
порт в София ще се пътува
само с електронна карта от
пролетта на 2012 г. Дотога-
ва и в автобусите ще бъде
въведена тикет системата за
таксуване на пътници”.

Пет години след изказва-
нето му започна да се говори
за финансовите параметри на
бъдещата система. Първона-
чално се прецени, че тя ще
струва 22 млн. лева. Няколко
месеца по-късно цената се
удвои на 40 млн. лева. Впос-
ледствие се добавиха и 38
млн. лева за 10-годишна
поддръжка, и още 10 млн.
лева за организиране на он-
лайн продажби. Новите пла-
нове предсказваха, че всичко
ще бъде готово до края на
2019 г.

През 2017 г. обаче обяве-
ната обществена поръчка за
избор на изпълнител бе бло-
кирана от три жалби на уча-
стници в нея. Едва в послед-

ните дни на 2018 г.
Центърът за градска мобил-
ност успя да подпише дого-
вор с победителя - консор-
циум “Си Ен Си София тике-
тинг систем”, в който влизат
българските компании “Ком-
пютърнет сървисиз” и “Тик-
си”, и турското дружество
“Асис Електроникс”. Според
параметрите на поръчката тя
струва 73,24 млн. лева без
ДДС и още 5,85% от прихо-
дите от продадените карти и
билети, но не повече от 10
млн. лева. Общата цена на
проекта излезе 83,24 млн.
лева без ДДС. Договорът за
изграждането бе 2 години и
още 8 години за поддръжка.
Можем да пресметнем дали
срокът бе спазен...

Така целият масраф изле-
зе на столичани 100 млн. лева
след десетилетие разтакава-
не. А засега те виждат като
резултат само евентуални
проблеми с прилагането на
еднократните пластики и от-
немането на част от ползва-
ните услуги.

стните до 68 години и уча-
щите са “наградени” с над
двоен ръст на месечната си
карта. Очевидно социалните
функции на градския транс-
порт останаха забравени.

Така всъщност се извърши
скрито надуване на цените за
пътуване, докато от кметст-
вото се опитваха да промо-
тират само т.нар. еднократен
билет за време. Той не само
остава без промяна в цената,
но и дава възможност за из-
ползване на две превозни
средства в рамките на 30-
минутен интервал. Това оба-
че не го прави същински би-
лет “за време”, тъй като с
него се пътува колкото вре-
ме поискаш. Докато управля-
ващите общината бързат да
вкарат в сила новите цени на
картите от 1 септември, ос-
тавиха билетите чак за след-
ващата година.

На практика идеята за
нова, по-справедлива тариф-
на политика и заплащане спо-
ред ползването, така и не се
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Неотдавна бившият японски-
ят премиер Шиндзо Абе бе про-
стрелян в гръб, докато изнасяше
реч по време на предизборен
митинг в град Нара в подкрепа
на местен кандидат-депутат от
Либерално-демократичната пар-
тия. Япония и светът изпаднаха
в шок от публичния разстрел.

Това разбира се не е преце-
дент в историята. Печалната
съдба застигна редица световни
лидери. Достатъчно е да споме-
нем зрелищния разстрел на
Джон Кенеди, Ейбрахам
Линкъл , а у нас  - на Андрей
Луканов, Александър Стамбо-
лийски и множество други.

Политиците не са лесни хора
за охраняване. Като публични
личности те непрекъснато са
участници на обществени меро-
приятия и са силно уязвими.
Охраната им е строго организи-
рана по тайни инструкции от

“Хората от Федералната
служба за сигурност се нами-
рат физически най-близо до
Владимир Путин. Там са него-
вите фаворити и от тази служ-
ба той набира нови кадри. Той
буквално се доверява единстве-
но на онези хора, които са
физически близо до него и от-
говарят за физическата му бе-
зопасност,” твърди местният
разследващ журналист Андрей
Солдатов.

С елитна и тайна охранител-
на служба разполага и прези-
дентът на Китай Си Дзинпин. Те-
лохранителите, които го придру-

за елитния екип “Сикрет сървис”,
чиято задача е да гарантира безо-
пасността на държавния глава. В
него са наети над 7000 души, а
годишният му бюджет надхвърля
2 милиарда долара. В охраната
на президента участва още ЦРУ,
а американският лидер разпола-
га с бронирана лимузина, обезо-
пасен хеликоптер и “Еър форс
уан” - самолетът с най-висока
степен на защита в света. Слу-
жител на “Сикрет сървис” оглеж-

Êàê îõðàíÿâàò
ïîëèòèöèòå ïî ñâåòà

Таня ГЛУХЧЕВА

Религиозните лидери са едни от най-застрашените от атентати

плахата и в крайна сметка нищо
лошо да не се случи”, казва То-
умър Израели, бивш специален
агент в израелската служба за
вътрешна сигурност “Шин Бет”,
с опит в охраната на посолство-
то на Израел във Вашингтон. Из-
раели е и основател на консул-
тантска компания и мрежа от
училища.

Като най-добре
пазеният човек

на планетата често се посочва
руският президент Владимир
Путин. За него се знае, че го
охранява Федералната служба
за сигурност - представена в ре-
дица книги и филми като
обгърната в тайнственост и е с
огромни правомощия.

ята бързо да стане тъмно и да се
предприеме атака. Важно е да се
знаят всички точки за достъп.”

Изключително високо
ниво на защита

има и Ким Чен-ун - лидерът на
Северна Корея, страна, винаги
подготвена да се защити от
външни заплахи. Най-силно впе-
чатление правят телохранители-
те, които тичат около автомо-
била му. Когато той не пътува,
те са първите, които опитват
храната му да не е отровна.

Религиозните лидери също
са подложени на смъртна опас-
ност при публичните им изяви
от религиозни фанатици и орга-
низации.

Най-добре пазеният религи-
озен лидер в света е Папата.
Макар да живее във Ватикана -
най-малката по територия
държава, има безпрецедентна
охрана. Първа линия на защита
е швейцарската гвардия, създа-
дена преди повече от 500 годи-
ни и съставена изцяло от безу-
пречно подготвени мъже на
възраст между 18 и 30 години.

Обучението трае два месе-
ца. Първата част е в Швейца-
рия и акцент са използването

секретните служби, но както на-
всякъде и там има фатални про-
биви в сигурността.

Публичните разстрели почти
никога не са спонтанни, незави-
симо какво твърдят убийците.
Зад подобни атаки винаги стоят
организирани престъпни групи,
които ги планират предварител-
но и подробно. Често за целта се
използват нестабилни психичес-
ки аматьори, а не  професионал-
ни килъри. “Добрите охраните-
ли притежават дисциплина и
очакват, че нещо ще стане, което
им помага в подготовката и так-
тиката, за да се предотврати за-

жават в чужбина са строго фик-
сирани - 20. От тях се изисква

абсолютна лоялност

Техните близки трябва да са
политически надеждни, а при-
ятелското им обкръжение да не
буди никакви съмнения. Пътят,
който трябва да изминат
продължава шест години и
включва професионална оценка
и политическа проверка. Също
така те трябва да владеят до
съвършенство над осем различ-
ни вида оръжия и да могат да
стрелят с двете ръце едновре-
менно, като обикновено носят в
себе си три различни типа огне-
стрелно оръжие и два ножа.

Вероятно САЩ заема първо
място в света по убити прези-
денти. Въпреки това сме чували

на оръжия, спорт, право, так-
тическо поведение, което
включва шофиране, самозащи-
та, действия при нападение -
става въпрос за конкретни уме-
ния. След това обучението
продължава в Рим.

Втората част от обучението
включва представителните
задължения - как се работи с
алебарда, графика, как се носи
униформата. След което следва
запознаване с обстановката и
колегите. Важно е Ватиканът да
се опознае надлежно,” обяснява
техен инструктор.

Но въпреки строгите мерки
за охрана, щом става въпрос за
религия или политика, за власт,
животът на лидерите и техните
семейства са винаги в опасност.
Затова и охранителите са на
силно проветриви позиции - най-
малкото съмнение в лоялността
им води до незабавната им смя-
на. Те носят цялата отговорност
за случващото се и всяка тяхна
грешка води до заплаха за живо-
та на техните господари.

да по много различен начин мя-
стото, което президентът ще
посети, спрямо обикновения
гражданин. Мисли се за всичко.
Например за вентилационната
система - някой може ли да пус-
не през нея аерозолен спрей.
Трябва да се знае кой има достъп
до осветлението - може ли в ста-

Тодор Живков с най-известния си телоохранител,
успял да се издигне до премиер на България

Бодигардовете на бившия либийски лидер
Муамар Кадафи са били само жени

При посещението си в България Фидел Кастро отказал да
се качи в колата, която му приготвили. Причината - била
закрита и хората нямало да могат да го видят. Качил се в
автомобил, когато му докарали “отворен”. Успял да заблуди
охранителите и тръгнал да се разхожда сам. Дори вечерял
в къща на случайни хора, докато притеснено го търсели

Безспорно най-добре охраняваният световен лидер
днес е руският президент Владимир Путин

Охраната на Ким Чен Ун се състои от синове
на богаташи, в чиито задължения влиза да тичат
до колата му, когато отива някъде
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Регионалният историчес-
ки музей на София представя
до 25 септември документал-
ната изложба “Исторически
паркове и градини на София”.
Създадена в чест на първите
паркостроители на София,
експозицията обхваща пери-
ода 1878-1939 г. В нея са по-
казани документи от фотоар-
хива, архива с пощенски кар-
тички и архива за недвижимо
културно наследство на РИМ
- София. Тя проследява раз-
витието на зелената система
на София от обявяването й
за столица до началото на
Втората световна война.

Реализацията на зелената
система е възможна благода-
рение на труда на чуждестран-
ни и български специалисти.
Отдадена е почит на най-изя-
вените, сред които е францу-
зинът Йосиф Фрай. В периода
1906-1933 г. той заема

¬≈Õ≈À»Õ ”«”ÕŒ¬,
Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËÍ
√≈Œ–√» —“ŒflÕŒ¬, ‡ÍÚ¸Ó,
ÒˆÂÌ‡ËÒÚ Ë ÂÊËÒ¸Ó
 –¿—»Ã»–¿ ‘»À»œŒ¬¿,
ÚÂ‡ÚÓ‚Â‰Í‡
’¿–¿À¿Ãœ» ¿Õ»◊ »Õ,
ÔÂ‚Ó‰‡˜

50 издателства на Алеята
на книгата във Варна

Заглавия от над 50 издателства
ще може да се намерят в 19 шатри
в 13-ото издание на Алеята на кни-
гата във Варна от 29 юли до
7 август. Традиционно те ще са разпо-
ложени по ларгото в центъра на
града, от хотел “Черно море” до
Фестивалния и конгресен център,
и ще работят всеки ден от 10 до
22 ч. Още първия ден преди откри-
ването започва културната про-
грама - срещи с писатели, книжни
представяния и забавления за
деца; първата среща е от 17,30 ч.
в Арт салона на Радио Варна за
премиера на книгата “Пепел от
мислеща тръстика” на Неда Ан-
тонова. Любима част от Алея на
книгата е Литературният кът
със специална културна програма.
Входът е свободен. Организатори
са Асоциация “Българска книга” и
община Варна.

Творби на Анжела
Терзиева и Марк Бойчев
в галерия „Райко Алексиев”

Изложба на наградените мла-

ди автори от Националната из-

ложба-конкурс за живопис и скулп-

тура “Млади български художни-

ци” е подредена в зала “Райко

Алексиев” на СБХ в София. През

2021 г. Анжела Терзиева и Марк

Бойчев се откроиха във второто

издание на изложбата-конкурс за

художници до 35 години. Автори

от цялата страна бяха представе-

ни в зала “Райко Алексиев”. Из-

ложбата е организирана от Тодор

Стайков - меценат, колекционер,

един от учредителите на Съюза на

колекционерите в България. СБХ

подкрепи конкурса, като присъди

Награда на галериите (изложба)

на Анжела Терзиева - живопис, и

Марк Бойчев - скулптура.

Марк Бойчев, “Нестинарка”

Анжела Терзиева,
“Търсачи на съкровища”

Èñòîðè÷åñêè ïàðêîâå
è ãðàäèíè íà Ñîôèÿ
Документална изложба,
създадена в чест на първите
паркостроители на столицата,
може да се види до
25 септември в Регионалния
исторически музей

Хербарии на растения от историческите паркове и
градини в столицата

СНИМКА РИМ - СОФИЯ/ФЕЙСБУК

длъжността “Градски гради-
нар”. В експозиционно отно-
шение хронологично са пред-
ставени съществуващи, както
и изчезнали или променени
градински съоръжения. Фигу-
рират емблематични за града
паркове и градини - Градската
градина (Александровска), ре-
зерватната част на Борисова-
та градина, Университетската
ботаническа градина и др. Раз-
гледани са комплекси с исто-
рическо озеленяване, напри-
мер паркът на Военното учи-
лище (сега Военна академия
“Г. С. Раковски”), паркът на
Духовната семинария, мемо-
риалният комплекс “Софийски
централни гробища” и др.

Включени са знакови озе-
ленени площадни пространст-
ва. Водещо е мястото на пло-
щад “Свети Александър Нев-
ски” със сложната си и цяло-
стна система на исторически

озеленени площи. Представе-
ни са площадите “Бански”,
“Руски паметник”, “Света Не-
деля”, “Възраждане” и др.

В изложбата документал-
но присъстват градините око-
ло софийските църкви и квар-
талните градини (някои са
първите разсадници на София
от началото на ХХ в.). Вклю-
чена е информация за залеся-
ването на първите софийски
булеварди и озеленяването на
Перловската и Владайската
река. Представена е и една от
най-успешните реализации в
градинско-парковото изкуст-
во на София - реконструкци-

ята на Розариума в Борисова-
та градина от 2019 г., по про-
ект на Столичната община.

Специално за изложбата са
направени хербарии на расте-
ния от историческите паркове
и градини. Растенията са съби-
рани през месец май 2022 г.
Автор е доц. д-р Димитър
Узунов от Националния при-
родонаучен музей при БАН.

Партньори на изложба-
та са Столичната община,
Националният природонау-
чен музей при БАН, Софи-
яплан, СО, научи ДУМА от
Ерина Кръстева, пиар на
РИМ - София.

Ñöåíà „Äåðèäà” çàêðèâà ñåçîíà ñ
ïðåäñòàâëåíèÿ íà Ðè÷àðä Ìàñøåðèí

СНИМКА
JOAQUIN PONCE DE LEON

Ричард Масшерин

С работата на Ричард
Масшерин, артист, между-
народен хореограф от “Ре-
зидентска програма на
Derida Dance Center”, коя-
то се осъществява с под-
крепата на Столичната об-
щина - календар на култур-
ните събития, може да се
запознаем на 27 юли от
19,30 ч. на сцена “Дерида”.
Ричард е хореограф, фина-
лист в рамките на между-
народния фестивал за
съвременен танц
“MASDANZA”, който се

състои всяка година на Ка-
нарските острови и е едно
от престижните събития в
света на танца.

“Caer, caer, caer” (“Па-
дане, падане, падане”) е
проект-изследване на Ри-
чард Масшерин, който се
разклонява в различни фор-
ми и предложения, при ко-
ито уязвимостта на тялото
и неизбежността на пада-
нето са фундаментални за
изследването. Проектът
изследва и свързва различ-
на медия - танц, пърфор-

манс, видео и фотография.
Концепцията, режисура-

та, хореографията и
изпълнението са на Ричард
Масшерин, като той рабо-
ти с композитора Алеханд-
ро да Рока, драматурга Ал-
берто Кортес и визуалния
артист Самюел Фуентес.

На 30 юли от 19,30 ч.
на сцена “Дерида” Масше-
рин ще представи своя ра-
ботен процес в рамките на
резидентската програма,
като събитието ще е с вход
свободен.

Åêðàíèçàöèè ïî áúëãàðñêà ëèòåðàòóðíà êëàñèêà
ïîêàçâà ÁÍÒ 2

Каналът за култура и образование -
БНТ 2, излъчва всяка събота и неделя от
16,30 ч. подбрани екранизации по българ-
ска литературна класика. Съботно-недел-
ната филмова програма на БНТ 2 през
лятото ще развълнува зрителите, като
припомни на големите и покаже на малки-
те специално подбрана селекция от
17 филма, създадени по знаменити лите-
ратурни произведения, които са непре-
ходни. Първият филм, с който започна
кампанията на 23 юли, бе по романа “Под
игото” на Иван Вазов. На 30 и 31 юли ще
бъдат излъчени четирите епизода на
“Хъшове” (2008) - режисура Александър
Морфов по романа на Иван Вазов. На
6 август може да гледаме четирите епизо-

“Хъшове” - реж. Александър Морфов

СНИМКА БНТ

да на “Бай Ганьо тръгва по Европа” (1991)
от Алеко Константинов. На 7 август ще
бъдат показани четирите епизода на “Га-
ньо Балкански се завърна от Европа”
(2004) от Алеко Константинов. В програ-
мата на 13 август е “Вечери в Антимов-

ския хан” (1989) по Йордан Йовков; на
14-и - “Шибил” (1967) по Йордан Йовков;
на 20-и - “Вълкадин говори с Бога” и
“Женски сърца” (1995) по Йордан Йов-
ков. На 21 август може да гледаме “Албе-
на” по Йордан Йовков - телевизионен
театър (1968). На 27-и ще бъде излъчен
“Иконостасът” (1969) по Димитър Талев;
на 28-и - “Крадецът на праскови” (1964)
по Емилиян Станев. Септемврийската
програма започва на 3 септември с “Не-
чиста сила” - събрана версия (1978), и
“Грехове” (1976) по Елин Пелин; на 4-и
ще гледаме “Гераците” (1958) по Елин Пе-
лин; на 10-и - “Тютюн” (1962) - 1 и 2
серия, по Димитър Димов; на 11-и - “Осъ-
дени души” (1975) по Димитър Димов.
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СРЯДА
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ТЕЛЕЦ

Потърсете начин да си
починете, като се осво-
бодите от натоварва-
щи мисли и обновите
силите си.

ОВЕН

Многото предвидени
задачи ще отнемат от
времето ви за отдих,
но няма да съжалява-
те.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Като отговор на про-
явената загриженост
към проблемите на
околните ще последва
придобивка.

22 май - 21 юни

РАК

Ще съберете сили, с
които да продължите
напред, но направете
нещо специално ,  от
което се нуждаете.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Следвайте намерения-
та си и ще успявате.
Старателно се подгот-
вете за  предстояща
среща.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Вземайки  решения  и
работейки за изпълне-
нието им, ще заявите
претенциите си  към
подчинените.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще задълбочите инте-
ресите си в нова сфера,
което ще наложи да се
запознаете отблизо с
нея.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще насочите енергия в
защита на онези, кои-
то обичате, и срещу
други, които ви мани-
пулират.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Говорете по същество
и не занимавайте други
с лични проблеми. Ще
спестите време за важ-
ни неща.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

П р о ф е с и о н а л н и т е
търсения ще ви срещ-
нат с подходящи хора,
съвместните начинания
с които ще са удачни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Без да се интересувате
от оценките на други-
те, ще работите, след-
вайки своите намере-
ния.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Пътуванията ще  са
свързани с нерви, но в
чисто организационен
план. Следвайте про-
грамата.

ХОРОСКОП

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

36
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

32
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

33
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

34
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД СЛЪНЧЕВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì¡Î‡„ÛÌËÚÂî - ‰ÂÚÒÍË

ÙËÎÏ
10.00 ì¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡î - ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
11.10  ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌ-

ÚË ‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ΔÂ·ËˇÚî - Ú‚ ÙËÎÏ
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
17.15 ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌ-

ÚË ‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ìΔÂ·ËˇÚî - Ú‚ ÙËÎÏ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ: √Ë„Ó

¬‡˜ÍÓ‚ /Ô/
22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî - Ú‚ ÙËÎÏ

/6 ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔËÁÓ‰/(16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏÂÌË - ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ, ‰Ó-
ÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ìœÓÍÎˇÚËÂÚÓ Ì‡ ÌÂÙË-

ÚÂÌËˇ ÒÍÓÔËÓÌî - Ë„‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.05 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

01.50 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
02.45 ìœÓÍÎˇÚËÂÚÓ Ì‡ ÌÂÙË-

ÚÂÌËˇ ÒÍÓÔËÓÌî - Ë„‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.15

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ì‡È-‰Ó·-
ÓÚÓ/ - ÚÓÍ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡

ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.75

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.97

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.16

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.16

01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.3

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.50 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.35 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î - ÂÔ.

5 Ë 6

23.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚ ¯ÓÛ

00.35 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî - Ú‚

¯ÓÛ

01.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ¯ÓÛ

03.05 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î - ÂÔ.

5 Ë 6

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î - ÂÔ.

5 Ë 6

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
/Ô/

02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî /Ô/

03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
/Ô/

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ-

‰‡ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ
Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

СКРЪБНИ ВЕСТИ

—‚. œ‡ÌÚÂÎÂÈÏÓÌ

ΔË‚ˇÎ ‚ ÕËÍÓÏË‰Ëˇ ÔÂÁ
III ‚ÂÍ. —ËÌ Ì‡ ÒÂÌ‡ÚÓ‡ ≈‚ÒÚ-
Ó„ËÈ. ”˜ËÎ ÔË ÁÌ‡ÏÂÌËÚËˇ
ÎÂÍ‡ ≈ÙÓÒËÌ. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ
ÔËÂÎ ıËÒÚËˇÌÒÍÓ Í˙˘ÂÌËÂ,
ÔÓÎÛ˜ËÎ ‰‡‡ Ì‡ ÎÂ˜ËÚÂÎÒÚ-
‚ÓÚÓ Ë ̃ Û‰ÓÚ‚ÓÒÚ‚ÓÚÓ. —‚ÂÚË
œ‡ÌÚÂÎÂÈÏÓÌ ·ËÎ ÔÓÒÂ˜ÂÌ Ì‡
27 ˛ÎË 305 „. ¬ ÏÂÒÂˆÓÒÎÓ‚‡
Ì‡ ¬‡ÒËÎËÈ ÒÂ Í‡Á‚‡, ˜Â ËÁ-

ÚÂÍÎËÚÂ ÔË ÔÓÒË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡
Ò‚ÂÚÂˆ‡ Í˙‚ Ë ÏÎˇÍÓ ÒÂ
Ò˙ı‡Ìˇ‚‡ÎË ‰Ó ’ ‚ÂÍ Ë ‰‡‚‡-
ÎË ËÁˆÂÎÂÌËˇ Ì‡ ‚ˇ‚‡˘ËÚÂ.
ÃÓ˘ËÚÂ ÏÛ ·ËÎË ÔÂÌÂÒÂÌË ‚
÷‡Ë„‡‰; ÓÚÚ‡Ï ÔÓ-„ÓÎˇÏ‡Ú‡
˜‡ÒÚ Ò‡ ÔÂÌÂÒÂÌË ‚ œ‡ËÊ -
‚ —ÂÌ ƒÂÌË, ‡ „Î‡‚‡Ú‡ - ÛÊ ‚
ÀËÓÌ, ÔÂÁ 802 „., ÌÓ ÛÒÍËˇÚ
ÔÓÍÎÓÌÌËÍ ¿ÌÚÓÌËÈ ‚Ë‰ˇÎ „Î‡-
‚‡Ú‡ ÏÛ ‚ ̂ ˙Í‚‡Ú‡ ì—‚ÂÚ‡ —Ó-
ÙËˇî ‚ ÷‡Ë„‡‰ ÔÂÁ 1200
„., ‡ ÒÔÓÂ‰ Ò‚Ë‰ÂÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ
Ì‡ —ÚÂÙ‡Ì ÕÓ‚„ÓÓ‰ÒÍË (1350
„.) ÔÂÁ ’IV ‚ÂÍ ÏÓ˘ËÚÂ Ì‡
Ò‚ÂÚË œ‡ÌÚÂÎÂÈÏÓÌ ÔÓ˜Ë‚‡ÎË
‚˙‚ ¬Î‡ıÂÌÒÍ‡Ú‡ ˆ˙Í‚‡ ‚
÷‡Ë„‡‰. ƒÌÂÒ ˜‡ÒÚ ÓÚ ÏÓ-
˘ËÚÂ ÏÛ ÒÂ Ì‡ÏË‡Ú ‚ —‚ÂÚÓ-
„ÓÒÍË  ̌ÛÒÍË Ï‡Ì‡ÒÚË ì—‚Â-
ÚË œ‡ÌÚÂÎÂÈÏÓÌî.

—‚. —Â‰ÏÓ˜ËÒÎÂÌËˆË

—Î‡‚ˇÌÒÍËÚÂ ÔÓÒ‚ÂÚËÚÂ-
ÎË, Ò‚ÂÚËÚÂ ·‡Úˇ  ËËÎ Ë
ÃÂÚÓ‰ËÈ Ë ÚÂıÌËÚÂ Û˜ÂÌËˆË

 ÎËÏÂÌÚ, Õ‡ÛÏ, —‡‚‡, √Ó‡Á‰
Ë ¿Ì„ÂÎ‡ËÈ ·ËÎË ËÁ„ÓÌÂÌË ÓÚ
ÃÓ‡‚Ëˇ Ë Ì‡ÏÂËÎË ÔËÂÏ ‚
¡˙Î„‡Ëˇ. œÓˇ‚ËÎË ÏÓÌ‡¯Â-
ÒÍË ÔÓ‰‚ËÁË Ë Ì‡Ò‡Ê‰‡ÎË ‚ˇ‡
Ë ÂÎË„ËÓÁÌ‡ ÔÓÒ‚ÂÚ‡ ÒÂ‰
Ì‡Ó‰‡ ÔÂÁ IX ‚ÂÍ. «Ì‡˜ÂÌË-
ÂÚÓ Ì‡ ÚˇıÌÓÚÓ ‰ÂÎÓ ÌÂ ÒÂ ÏÂ-
Ë Ò ‰ÌË, „Ó‰ËÌË, ‚ÂÍÓ‚Â. “Ó Â
Ì‡‰ Úˇı, Á‡˘ÓÚÓ Â ÛÒÚÓÂÌÓ
ÒÔÓÂ‰ ·Î‡„‡Ú‡ ÔÓÏËÒÎËÚÂÎ-
Ì‡ ‚ÓÎˇ ¡ÓÊËˇ. «‡˘ÓÚÓ ËÏÂÌ-
ÌÓ ¡Ó„ ÌË ËÁÔ‡ÚË Ò‚ÂÚËÚÂ
—Â‰ÏÓ˜ËÒÎÂÌËˆË Ë ÚÓ ÚÓ˜ÌÓ ‚
Ì‡È-Â¯ËÚÂÎÌËˇ, Ì‡È-Ò˙‰·Ó-
ÌÓÒÌËˇ Á‡ Ì‡Ó‰‡ ÌË ÏÓÏÂÌÚ.
ƒÂÎÓÚÓ Ì‡ Ò‚ÂÚËÚÂ —Â‰ÏÓ˜ËÒ-
ÎÂÌËˆË Â ‰ÂÎÓ ¡ÓÊËÂ Ó˘Â Ë ‚
ÚÓÁË ÒÏËÒ˙Î, ̃ Â ÚÓ Â ËÏ‡ÎÓ Á‡
ˆÂÎ ‰‡ ‰Ó‚Â‰Â ‰Ó ¡Ó„‡ Ë ËÒ-
ÚËÌÒÍÓÚÓ ·Ó„ÓÔÓÁÌ‡ÌËÂ.

—‚.  ÎËÏÂÌÚ, ŒıË‰ÒÍË
¿ıËÂÔËÒÍÓÔ

“ÓÈ ·ËÎ Û˜ÂÌËÍ Ì‡ Ò‚.
·‡Úˇ  ËËÎ Ë ÃÂÚÓ‰ËÈ. —ÎÂ‰

ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ Ò‚. ÃÂÚÓ‰ËÈ (885
„.), ÔÓ„ÓÌÂÌË ÓÚ ÃÓ‡‚Ëˇ, Ò
‰Û„Ë Û˜ÂÌËˆË ‰Ó¯˙Î ‚ ¡˙Î„‡-
Ëˇ. ÷‡ ¡ÓËÒ „Ë ÔËÂÎ Ë ËÏ
‚˙ÁÎÓÊËÎ ‰‡ ÔÓÒ‚Â˘‡‚‡Ú
Ì‡Ó‰‡.  ÎËÏÂÌÚ ÓÒÌÓ‚‡Î
ÔÓÒ‚ÂÚÌ‡ ¯ÍÓÎ‡ ‚ ŒıË‰ Ò
3050 Û˜ÂÌËˆË. ÷‡ —ËÏÂÓÌ ‚
896 „. „Ó ÔÓÒÚ‡‚ËÎ Á‡ ÂÔËÒ-
ÍÓÔ Ì‡ ƒÂÏ·Ëˆ‡ ËÎË ¬ÂÎË-
ˆ‡, ‚ ‰ËÓˆÂÁ‡ Ì‡ ÍÓˇÚÓ Ó·-
Î‡ÒÚ ‚ÎËÁ‡Î Ë ŒıË‰. œÓÒË-
ˇÎ ‚ ÔÓ‰‚ËÁË, ‚˙¯ËÎ ̃ Û‰ÂÒ‡
- ÔÓ˜ËÌ‡Î ‚ 916 „.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 27 ˛ÎË —‚. ‚Ï˜Í œ‡ÌÚÂÎÂÈÏÓÌ. —‚. —Â‰ÏÓ˜ËÒÎÂÌËˆË. ”ÒÔÂ-
ÌËÂ Ì‡ Ò‚.  ÎËÏÂÌÚ, ‡ıËÂÔ. ŒıË‰ÒÍË

Да си спомним с обич
и признателност за него!

От семейството

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

арх. ТЕОФИЛ САЧКОВ

На 27 юли 2022 год.
се навършват 33 години

от смъртта на нашия скъп
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 143

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ÃËÚ‡. ¿·‡ÚË. »ÏÓÚ. ¡‡‡·‡Ì.
 ‡ÚÂË. œË. ÀÂÌËÌ /¬Î‡‰ËÏË »ÎË˜/. œË‡Ú.
¿ÚËÎ‡. ≈ÎÂÌ‡. ‘ÓÚÓÒ. ÕËÔÂÎ.  ÓÌ.  Ó‡Ì. ƒÂ-
·ËÚ. ÃË. ÃÓÂ. ŒÌÓÂ /»ËÌ‡/. »‡Í. —‡ÎÓÎ.
ƒËÌ‡. ¬Ë‰. ’‡‚ËÌ /¬Î‡‰ËÏË/. ì Ó‰‡Íî. »‚‡-
Ì‡. ì¿ÔÓÎÓî. ¡‡ËÚ.  ‡‚‡Ì /‘‡ÌÚË¯ÂÍ/. Õ‡Ú /
Ã‡Ë-ΔÓÁÂ/. ìÕ‡‰ËÌî. ÃË‡Ê. ì“¿î.  ‡ÍË. ¿ÚË-
Í‡. ≈Ï‡ /√˛ÒÚ‡‚/. Õ‡Ú‡Ì /Δ‡Í/. ƒ‡‡Í. ƒËÏ.
 ÓÎËÚ.  ‡‡Ú. ŒÍÓ‚Ë. »Î‡‚‡. ÃÓ‡Î. ÕÓÏÂ.
ÀÂÍ. –ÂÌ‡ /ΔÛÎ/. ÃËËÒ. À‡. —ÂÌÓ. ¿Î‡ÌË.
ŒÔËÚ. À‡ÌÓÎËÌ. —‡Î‡Ú‡.

Œ“¬≈—ÕŒ: –Ë·Ë. ŒÍÓÔË. ¿Ì‡ÚË. ŒÂÎ. “‡‡-
ÚÓ. ƒË‡Í /œÓÎ/. ìÃÓÂÌ‡î. ¡‡. “ÓÂÒ / Ó-
‡ÈÏ‡/. ¬Ë‰ËÌ.  ‡ÌÓÌ. ¿ÎËÒ‡ /î¿ÎËÒ‡ ‚ ÒÚ‡Ì‡-
Ú‡ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î/. ¿ı‡ÚË. ¿ÍÓÎ‡ /œÓÎ/.  ‡·ÂÎ.
ÕÓÎ‡Ì. Õ‡ÚÓ‚ /—Ô‡Ò/. –‡Î /‘¸Ó‰Ó/. ¡‡Ì‡Ì.
ÕÓ‚‡Í. “‡ÎËÌ. ÀË.  ‡ÌË. »‰ÓÎË. ¿ÏËÌË. ŒÏ‡Ì.
ÕÂÔÂ. Õ‡‚ËÍ. “ËÏËÌ. ¬ËÍ. ÀÂ·Â‰. œ‡‡‰. ÀÂËÒ
/ÃË¯ÂÎ/. ¿ÔÂÎË. »ÍÓÌ‡. ¿Í‡Ë. ‘ËÚËÌ. “ËÌÓÎ.
ΔÂ‡‚. —ÓÎ. ÃÂ‡Í. –‡‰ÓÌ. Ã‡‡Î. œ‡.  Ó‡.
ŒÏ‡‡. ¿Ú‡Í‡. ≈ÎËÚ. ì“ËÚ‡ÌËÍî.  ‡Ú‡. “ÓÍ‡Ú‡.
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Норвежец пристига на „Армията”
срещу 800 000 евро

ÖÑÊÀ äîãîíè
Ëóäîãîðåö

ВТОРА ЛИГА
II КРЪГ
Ботев Пд-2 - Спортист Св 1:1 1:0

Павлов (13) 1:1 Николов (54); снощи:
Созопол - Спартак Пл.

efbet ЛИГА
III КРЪГ
ЦСКА - Черно море 1:0 Дончев

(77); Септември Сф - Ботев Вр 1:1
0:1 Кавдански (46) 1:1 Кабов (79).
Славия - Левски (отложен).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 3 2 1 0 7:2 7
 2. ÷— ¿ 3 2 1 0 5:1 7
 3. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 3 2 0 1 2:1 6
 4. ÀÓÍÓ œ‰ 3 2 0 1 4:4 6
 5. ¿‰‡ 3 2 0 1 3:3 6
 6. ÷— ¿ 1948 3 1 2 0 4:3 5
 7. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 3 1 1 1 5:5 4
 8. ¡ÂÓÂ 3 1 1 1 3:3 4
 9. —ÂÔÚÂÏ‚Ë 3 1 1 1 4:5 4
10. ÀÂ‚ÒÍË 2 1 0 1 5:1 3
11. —Î‡‚Ëˇ 2 1 0 1 1:1 3
12. ’Â·˙ 3 1 0 2 3:5 3
13. œËËÌ 3 0 2 1 3:4 2
14. ÀÓÍÓ —Ù 3 0 2 1 2:3 2
15. —Ô‡Ú‡Í ¬Ì 3 0 1 2 1:7 1
16. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 3 0 0 3 2:6 0

IV КРЪГ
петък, 18.30: Хебър - ЦСКА 1948;

21.00: Лудогорец - Спартак Вн; събо-
та, 18.30: Ботев Вр - Локо Пд; 21.00:
Пирин - Славия; неделя, 18.30: Локо
Сф - Ботев Пд; 21.00: ЦСКА - Берое;
понеделник, 18.30: Арда - Септември
Сф; 20.45: Черно море - Левски.

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
ЕП за жени в Англия
21.55 Германия - Франция
(1/2-финал)

ПО МАКС СПОРТ 4
21.00 Ливърпул - Залцбург

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Кицбюел (мъже)

ПО МАКС СПОРТ 2
17.00 Турнир в Умаг (мъже)

ПО МАКС СПОРТ 3
18.00 Турнир в Атланта (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
18.00 Обиколка на Валония

Томова бие на
старта в Прага

Виктория Томова се класира за II

кръг на WTA 250 турнира на твърди

кортове в Прага. Тя се наложи с 6:4,

6:2 над Дария Сингур (Ук, №128) за

78 минути. Първата ракета на Бълга-

рия очаква №68 в световната ран-

глиста Магда Линет (Пол), която

изненадващо елиминира на старта

№3 в схемата Елизе Мертенс (Бел,

№30). Томова поведе с 4:0 след 2

пробива в първия сет, който спечели

с 6:4. Във втората част Вики проби

отново 2 пъти съперничката си и

затвори мача с 6:2. Тя заработи

$3800 и 30 т. за световната рангли-

ста, в която е на 110-о място.

НАКРАТКО

ЦСКА догони Лудогорец на върха в
efbet Лига. “Червените” събраха 7 т. след
III кръг, с колкото са и “орлите”.

В дербито с Черно море играчите на
Саша Илич се наложиха с 1:0 с гол на
младока Асен Дончев (77). Юношата
влезе като резерва, а в стартовия състав
бяха други двама от школата - Християн
Петров и Йоан Бауренски. Сръбският
спец запази част от титулярите за ут-
решния реванш за Лигата на конферен-
циите с Македония ГП (0:0).

Въпреки това столичани определено

СНИМКА CSKA.BG

Асен Дончев (№16) се радва с част от треньорския щаб на ЦСКА, след като вкара победно срещу Черно море

Светослав Гоцев остана
№1 в класирането по блока-
ди в Лигата на нациите дори
и след финалите, които се
изиграха в Болоня. Тур-
нирът бе спечелен от Фран-
ция. Състезателят на Левски
завърши с 35 успешни бло-
кади в деветте мача, които
изигра за “лъвовете”. Така
българският център има
средно по 2,92 блокади на
мач, което е отличен атес-
тат. След него е америка-
нецът Дейвид Смит, който с
мачовете си във финалния
турнир направи 32 успешни
блока (по 2,13 средно на дву-
бой). Бразилецът Флавио Ре-
зенде, който беше втори след
редовната фаза на турнира,
остана трети с 29 блока
(средно по 2,23 на мач).

бяха далеч по-настоятелни пред вратата
на варненци, които за пореден път клек-
наха на “Армията”. В игра се върна на-
ционалът Георги Йомов, който от нача-
лото на юни лекува контузия.

“Не ни достигна манталитет. Точно
когато ЦСКА бяха в безизходица, до-
пуснахме това статично положение и не
се преборихме за втората топка. В мо-
менти като този, 15 минути преди края,
трябваше да ударим, а стана обратното.
Моменти като този, в който допуснахме
гола, не бива да се случват на отбори,

които се борят за предни места”, каза
треньорът на варненци Илиан Илиев.

“Доволен съм от енергията на футбо-
листите и влагането им в мача. Ако иска-
ме да постигаме добри резултати, трябва
да играем с такава енергия. Отново се
получават обаче ситуации, в които гу-
бим елементарни топки и най-вероятно
ще има отбори, които ще могат да из-
ползват това срещу нас”, заяви Илич.

Бойкотът на ултрасите на ЦСКА
от Сектор “Г” продължи и в тази сре-
ща. Не повече от 100 души бяха на
мястото, предназначено за агитката на
“червените”, като по-голямата част от
феновете бяха в Сектор “В”. Именно
те хвърлиха няколко димки, за да създа-
дат атмосфера на стадиона. От фрак-
цията “Офендърс” обявиха началото
на кампания срещу клубното ръковод-
ство “На всяка цена - вън от ЦСКА”.
Целта е собственикът Гриша Ганчев да
бъде прогонен.

Ловешкият бизнесмен извади към 800
000 евро за последното попълнение
Джонатан Линдсет. Норвежкият халф ще
се присъедини от следващата седмица
към “червените”. 26-годишният сканди-
навец идва от местния Сарпсборг, за
който има 18 гола в 101 мача.
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СНИМКА APOELFC.COM.CY

Георги Костадинов позира
с фланелката на АПОЕЛ Никозия

Êàïèòàíúò íà Áúëãàðèÿ
èçáðà ÀÏÎÅË Íèêîçèÿ

Георги Костадинов ще
продължи кариерата си в
съперника на Ботев Пд в ев-
ротурнирите АПОЕЛ Нико-
зия. Капитанът на българ-
ския национален отбор по
футбол подписа за 2 години.
31-годишният халф идва от
руския Арсенал Тула, където
изкара последните три сезо-
на. В два от тях той беше и
капитан на отбора. Този се-
зон обаче Арсенал изпадна от
Висшата лига, а цялата кам-
пания беше съпътствана от
проблеми с лицензирането.

“АПОЕЛ обявява прин-
ципното споразумение с Кос-
тадинов. Приветстваме го и му
пожелаваме да празнува тит-
лите и европейските успехи
със “синьо-жълтия” щит на
гърдите”, съобщават от клуба.

Бившият футболист на
Левски имаше предложения
от Саудитска Арабия, от ру-
ския Родина (Москва), тур-
ския Ризеспор и полския Ле-
хия (Гданск), но в крайна
сметка избра Кипър.

АПОЕЛ посреща Ботев
утре в реванш от II кръг на
Лигата на конференциите
след 0:0 в София.


